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شماره 670 / 8 صفحه/ قیمت 2000 تومان در مشهد  /  عوامل فروش و شهرستان ها 1000 تومان
با سلام خدمت امام عصر)عج(

روحانی: پس از ارزیابی مجدد امکان بازگشایی صحن اماکن متبرکه وجود دارد

دربگشای
سلامم را تو پاسخ گوی، در بگشای

منم من، میهمان هر شبت، لولی وش مغموم

منم من، سنگ تیپاخورده ی رنجور

منم، دشنام پس آفرینش، نغمه ی ناجور

نه از رومم، نه از زنگم 

همــان بیرنگ بیرنگم

بیا بگشای در، بگشای، دلتنگم

واکاوی دلایل عدم موفقیت کارزار وزارت خارجه برای رفع تحریم ها

تداوم خصومت تحت هر شرایطی 
گفت وگوی صبح امروز با یک استاد دانشگاه در رابطه با عارضه های بدنی و چگونگی رفع آن؛

چگونه بدنی زیباتر و قوی تر داشته باشیم؟
وزیر صنعت، معدن و تجارت از عدم کمبود کالا در کشور خبر داد؛

قحطی در راه نیست
معاون وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به سوال صبح امروز اعلام کرد: 

 دانش آموزان بی نیمکت در حاشیه 
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بیورنــار تونهاوجن، مدیر بازار های نفت در ریســتاد 
می گوید: »بــا ادامه تولید نفت، ذخایــر روز به روز 
انباشته تر می شود. جهان، کمیت های کمتری از نفت 
را استفاده می کند و تولید کنندگان تاثیر این مهم را 

بر قیمتها، احساس می کنند«.
عربی پســت نوشــت: این یک شــایعه یا داستان 
ســاختگی در شبکه های مجازی نیســت. بله، واقعا 
قیمت هر بشــکه نفت خام آمریکا تا اندازه 20 سنت 
کاهش یافت، یعنی ۵ بشــکه، برابر است با تنها یک 

دلار!
در ادامه این مطلب آمده است: اما داستان این سقوط 

تاریخی چیست؟
چه اتفاقی افتاد؟

قیمت های نفت صبح روز دوشــنبه، 20 أپریل شاهد 
یک کاهش چشم گیر از زمان شروع معاملات نفتی 
بوده و به کمترین میزان خود از سال 1۹۹۹ تا کنون 
رسید. دلیل این مساله، نگرانی هایی است که در مورد 
پر شدن ذخایر نگهداری نفت در ایالات متحده وجود 
دارد، این در حالی اســت که شــرکت ها برای اعلام 

بدترین نتایج فصلی خود آماده می شوند.

کاهش تقاضا
در اینجــا برای اینکه ماجرا روشــن تر شــود، علت 
اصلی کاهش قیمت ها را ذکر می کنیم که به کاهش 
تقاضــای جهانی برای نفت، باز می گردد، همچنانکه 
به دنبال شیوع ویروس کرونا، جهان مجبور به تعطیل 
کردن بخش عمده ای از فعالیت های اقتصادی خود، 

بویژه سفر های هوایی، زمینی و دریایی شد.
دلیل مستقیم دوم، جنگ قیمت های نفت است که در 
آغاز مارس گذشــته از سوی عربستان سعودی شعله 
ور شــد و علت آن، اختلافات بین روسیه و عربستان 
در مورد کاهــش تولید نفت بود و در نهایت، موجب 
شــد تا هر بشکه نفت، به یکباره ۵0 درصد از قیمت 
خود را از دست بدهد و سپس، با اعلام افزایش تولید 
نفت توســط عربستان ســعودی، این کاهش قیمت 

همچنان ادامه یافت.
قیمت های پایین نفت، برخی از وارد کنندگان بزرگ 
آن، بویژه چین را به ســمت خرید نفت ارزان سوق 
داد، تا بخشــی از ان را برای خــود ذخیره کرده و از 
کاهش قیمت های نفت، نهایت اســتفاده را ببرد. اما 
این نفت های خریداری شــده، نیاز به ذخیره سازی 

دارند و این خود یک مشکل بزرگ است.
با اینکه سازمان اوپک شــامل عربستان سعودی به 
توافق کاهش تولید نفت، با روسیه و ایالات متحده، 
بــه مدت یک هفته دســت یافته، ایــن موضوع بر 
قیمت ها تاثیر چشم گیری نگذاشت و همچنان شاهد 
کاهش تقاضا و حتی به صفر رســیدن آن هســتیم. 
ضمن اینکه ظرفیت تاسیساتی که محل ذخیره نفت 

هستند نیز نزدیک به پُر است.
آنچه امــروز در مورد نفت خام آمریــکا اتفاق افتاد، 
مستقیما به ذخیره سازی آن مربوط است. شرکت ها 
می خواهند از نفت خامی که دارند، خلاص شــوند، 
ولو اینکه مبلغی در قبال این نفت دریافت نکنند. به 
این دلیل که نگهداری و ذخیره ســازی نفت، هزینه 
هنگفتی دارد و روز سه شنبه، آخرین موعد واگذاری 
نفت خام قرارداد های ماه می  آینده است و در ادامه، 
شرکت ها به عرضه نفت خود تقریبا در برابر »هیچ« 
رضایت داده اند، تا مجبور به ارســال آن برای ذخایر 

خود، که نزدیک به سر ریز شدن هستند، نشوند.
این مســاله طبیعتــا بر قیمت نفت خــام آمریکا در 
قراردا هــای ژوئن کــه به نســبت ۹ درصد کاهش 

یافته، تاثیر گذاشــته اســت، بویژه آنکه ذخایر نفت 
خام در ایالات متحده نیز پُر اســت و به همین دلیل، 
پالایشگاه ها در شــرایطی که تقاضای نفت کاهش 

یافته، از فعالیت خود کاسته اند.
بیورنــار تونهاوجن، مدیر بازار های نفت در ریســتاد 
می گوید: »بــا ادامه تولید نفت، ذخایــر روز به روز 
انباشته تر می شود. جهان، کمیت های کمتری از نفت 
را استفاده می کند و تولید کنندگان تاثیر این مهم را 

بر قیمتها، احساس می کنند«.
طبــق ارزیابی ها، حجم ذخایر نفت در کشــتی های 
نفت کش، به ســطحی بالغ بر 1۶0 میلیون بشــکه 
می رسد. در این میان، تولید کنندگان نفت در آمریکا 
با شــرایطی بی سابقه مواجه هســتند، که با عنوان 
قرارداد های تاخیر یا Contango، شناخته می شوند، 
بدین معنا که تولید کننده به ناچار خود را در شرایطی 
می بیند کــه مجبور اســت قبل از رســیدن موعد 
واگــذاری، بدون اینکه عملا مشــتری برای کالای 
خود بیابد، از دســت آن خلاص شــود، به این دلیل 
که ذخیره ســازی کالا، یک بار مالی سنگین تر برای 

صاحب آن دارد.
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اســتاندار خراسان رضوی در پیامی، فرارسیدن دوم اردیبهشت ماه سالروز تاسیس سپاه پاسداران 
انقلاب اسلامی را تبریک گفت.

متن پیام علیرضا رزم حسینی بدین شرح است:
دوم اردیبهشت ماه یادآور صدور فرمان پیر جماران برای تشکیل سپاه پاسداران انقلاب اسلامی 
اســت؛ نهادی که طی حدود چهار دهه گذشته، همواره نگهبان انقلاب بوده و بارها از جان خود 
برای حفظ جان نظام و انقلاب و آبروی ملت گذشــته است.پاســداران دلیرمرد در دوران دفاع 
مقدس با تکیه بر توان دفاعی خود، نقش پررنگی در بیرون  راندن دشمن از خاک این مرز و بوم 
داشتند و در دهه های اخیر هم در کنار وفای به عهد خود با مردم برای خدمت صادقانه در عرصه 

جهاد و سازندگی کشور، با صدور پیام آزادگی و آزادمردی برآمده از بطن انقلاب اسلامی به دیگر 
ملت های آزادی خواه، در نبرد با دشــمنان اسلام، انقلاب و نظام مقدس جمهوری اسلامی، خود 
را فدای ملت کردند.اینجانب ضمن گرامیداشــت یاد و خاطره شهیدان عالی مقام سپاه پاسداران 
انقلاب اســلامی به ویژه سرباز دلاور اسلام، ســردار سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی؛ سالروز 
تاســیس سپاه پاسداران انقلاب اسلامی، این مناسبت فرخنده را به همه پاسداران جان برکف و 
خانواده های معزز ایشان تبریک عرض می کنم؛ تاریخ گواه افتخار آفرینی لشکر مخلص روح الله 

است و ما هم این افتخار را تکریم می کنیم.
علیرضا رزم حسینی

تاریخ گواه افتخار آفرینی 
لشکر مخلص روح الله 
است

روحانی:پس از ارزیابی مجدد امکان 
بازگشایی صحن اماکن متبرکه وجود دارد

رئیــس جمهور با قدردانی از همکاری و همراهــی مراجع عظام، علما و روحانیون و 
بویژه حجت الاسلام والمســلمین مروی تولیت آستان مقدس حضرت ثامن الحجج 
علی ابن موسی الرضا)ع( با ستاد ملی مقابله با بیماری کرونا، تصریح کرد که تسریع 
در بازگشــایی اماکن مقدس و زیارتی با رعایت پروتکل های بهداشتی، جزو دغدغه 

های مهم دولت بوده و هست.
حجت الاسلام و المسلمین حســن روحانی روز سه شنبه در تماس تلفنی با  تولیت 
آســتان مقدس حضرت ثامن الحجج علی ابن موسی الرضا)ع(، با بیان اینکه دولت 
با اشــراف و آگاهی از میزان شیفتگی مردم عزیز ایران به اهل بیت)ع( و علاقه آنان 
به زیارت بقاع متبرکه، اظهارداشت: متاســفانه با شیوع این بیماری، جان های تشنه 
محبان اهل بیت)ع(چه در آســتانه تحویل ســال نو و چه در اعیاد و مناســبت های 

مذهبی هفته های گذشته از زیارت عتبات متبرکه کشور محروم شد.
رئیس جمهور گفت: با شــیوع بیماری کرونا و برای حفظ سلامتی مومنان و عاشقان 
اهل بیت)ع( که پیوســته نیز مورد تاکید ائمه اطهار)ع( بوده است، ناچار شدیم برای 
عمل به یک واجب مهم شــرعی که همان حفظ ســلامتی مومنان است ، از زیارت 
مورد تاکید مشاهد مشرفه بویژه حرم امام هشتم محروم شویم و در تمام این روزها، 
از همــکاری و همراهی جناب عالی به عنوان  تولیت آســتان مقدس حضرت ثامن 
الحجج علی ابن موســی الرضا)ع( و سایر تولیت ها و از جمله آستانه مقدسه کریمه 
اهل بیت حضرت معصومه )س(، آســتان مقدس حضرت عبدالعظیم حســنی )ع( و 
آســتان مقدس حضرت احمد ابن موسی شــاهچراغ )ع( برخورداریم بودیم که جای 

قدردانی دارد.
روحانی گفت: این همــکاری و همراهی و مقاومت در برابر برخی تحریکات، نهایت 
کمک به ســتاد ملی مبارزه با بیماری کرونا و جلوگیری از شیوع بیشتر این بیماری و 

حفظ سلامتی مردم بود.
رئیس جمهور با بیان اینکه آرزوی دولت این اســت که بتواند با مهار کرونا و کاهش 
خطر شیوع این بیماری خطرناک، دوباره مسیر زیارت را عشاق اهل بیت)ع( را هموار 
کند، اظهارداشت: از همان ابتدای ایجاد محدودیتها و پروتکل های بهداشتی، دولت 
در کنار تلاش برای بازگشایی مجدد فعالیت واحدهای صنفی و اقتصادی کم ریسک 
که نقش بسیار مهمی در معیشت  و زندگی مردم داشتند ، با رایزنی با روحانیت معزز 
حوزه علمیه قم در تلاش برای طراحی سیاســت ها و برنامه هایی برای بازگشــایی 

مجدد اماکن مذهبی بوده و هست.
روحانی با اشــاره به مصوبه جلسه اخیر ستاد ملی مبارزه با بیماری کرونا درخصوص 
فعالیــت اماکن مذهبی و عبادی در ایام ماه مبارک رمضان گفت: پس از مشــورت 
با نهادهای مذهبی و متولیان امور بهداشــتی کشــور قرار شد تا 1۵ اردیبهشت ماه 
با ارزیابی مجدد اقدامات انجام شــده در روند اجرای طرح فاصله گذاری هوشــمند 
اجتماعی، دســتکم در خصوص بازگشایی صحن های اماکن مذهبی با رعایت طرح 

فاصله گذاری هوشمند اجتماعی، اقدام شود.
رئیس جمهور افزود:  با همکاری تولیت آستان مقدس حضرت ثامن الحجج علی ابن 
موســی الرضا)ع( و همچنین دیگر تولیت های آستان های مقدس امیدوارم بتوانیم 
تمهیداتی را با رعایت پروتکل های بهداشــتی طراحی کنیم تا پس از 1۵ اریبهشت 
ماه در صورت تشــخیص مسئولان بهداشتی و سلامت کشــور، صحن های اماکن 

متبرکه بازگشایی شوند.
روحانــی گفت: مراجع عظام، روحانیون و متولیان همــه بقاع متبرکه بویژه جنابعالی 
برای همراهی کامل با سیاست های ستاد ملی مبارزه با کرونا تشکر و قدردانی می کنم 
و امیدوارم با مهار این ویروس درب های حرم های مقدس کشور روی مردم عزیز که 

عاشقانه اهل بیت عصمت و طهارت را دوست دارند، باز شود.
در این گفت وگو تولید آستان مقدس رضوی با قدردانی از تلاش های رئیس جمهور، 
دولت و اعضاء ســتاد ملی مبارزه با کرونا که بی وقفه از ابتدای شیوع این بیماری در 
تلاش و خدمت کرده اند، آمادگی خود و سایر متولیان بقاع متبرکه و اماکن مذهبی را 

برای همکاری با مسئولان ذیربط اعلام کرد.

واکاوی دلایل عدم موفقیت کارزار وزارت خارجه برای رفع تحریم ها

تداوم خصومت تحت هر شرایطی 
در دو مــاه گذشــته 
وزارت خارجه ایران، 
کرده  اعــلام  بار ها 
که تحریم های کاخ 
مبارزه  از  مانع  سفید 
ویروس  با  ایران  موثر 
کرونا شده و در نتیجه، 
جان شهروندان بیگناه 
معرض  در  را  ایــران 
خطر جــدی قرار داده 
است. با شیوع ویروس 
جدید کرونا در ایران، دستگاه دیپلماسی 
گسترده ای  دیپلماتیک  کارزار  کشور  این 
برای رفع تحریم هــای یکجانبه آمریکا 
علیه ایــران به راه انداخــت. این کارزار 
به رغــم اینکه در بســیج افکار عمومی 
علیه کاخ ســفید موفقیت هایی به دست 
آورد، امــا به دلایل مختلــف، به هدف 
اصلی خود، یعنی رفع تحریم ها، نرسید. 
کارزار وزارت خارجه، در دو سطح رسمی 
و غیر رســمی بــه راه افتاد. در ســطح 
رســمی، محمدجواد ظریــف، وزیر امور 
خارجــه، در کنار ســفرا و دیپلمات های 
با ارسال  ایران در کشــور های مختلف، 
نامه یا یادداشــت به همتایــان خود در 
جهان، خواســتار رفع تحریم های آمریکا 
شــدند؛ و در سطح غیررسمی، رسانه ها و 
فعالان رسانه ای همسو با وزارت خارجه 
از اثــرات منفــی تحریم ها بر ســلامت 
مردم عادی ســخن گفتنــد. ظریف در 
بحبوحــه تلاش هــای وزارت خارجــه 
برای رفع تحریم ها، در توئیتی نوشــت: 
»تحریم هــای غیرقانونی ایالات متحده، 
منابــع اقتصادی ایــران را محدود کرده 
و بــه توان مبارزه با کووید-1۹ آســیب 
می زند. تحریم ها به معنای واقعی کلمه، 
بی گناهان را می کشــد. رعایت تحریم ها 
غیراخلاقی اســت و هرگز کســی را از 
خشــم آتی ایالات متحده در امان نگاه 

نداشته است. به کارزار روزافزون جهانی 
در عدم رعایت تحریم های ایالات متحده 

علیه ایران بپیوندید.«
روزنامه نــگاران،  دیپلمات هــا،  برخــی 
تحلیلگــران و مقامــات فعلی و ســابق 
بعضی کشور ها به درخواست ظریف پاسخ 
مثبت دادند و خواســتار رفع تحریم های 
ایران شــدند، هرچند که این دپیلمات ها 
و مقام هــا، در عمــل کاری بــرای رفع 
تحریم ها نکردند. در نتیجه، کارزار وزارت 
خارجــه به تدریج کمرنگ شــد و ظاهرا 
بعد از اینکــه ظریف گفت که هدف این 
کارزار رفــع تحریم هــای نفتی و بانکی 
ایران اســت، به پایان رســید. ظریف با 
بیان اینکه ایران کشوری غنی و ثروتمند 
است و به اعانه های دونالد ترامپ نیازی 
ندارد، در توئیتی نوشته بود: »آن چه که 
ما می خواهیم این است که وی ممانعت 
از فــروش نفت و دیگــر محصولات و 
همچنیــن خرید نیازمندی هــا و انجام و 
دریافت پرداخت ها توسط ایران را متوقف 
کند.« مدتی بعد ظریــف در توئیتی که 
ناکامــی کارزار وزارت خارجه را  تلویحا 
نشــان داد، نوشت: »به رغم تحریم های 
ایران به لطــف منابع  ایالات متحــده، 
انسانی و دانشمندان خود و دوستانش در 
خارج، در مقابله با همه گیری کووید-1۹ 
پیشرفت چشــمگیری داشته است. کرونا 
فرصتی بــرای ایالات متحــده بود تا از 
اعتیاد به تحریم رها شــود. اما اکنون با 

بدنامی در خاطر مردم ما خواهد ماند.«
به هر حال، کارزار وزارت خارجه به رغم 
موفقیت در بســیج افــکار عمومی علیه 
دولت آمریکا، در ســطح رسمی به پایان 
رسید. در روز های اخیر وزیر امور خارجه 
با محوریت مســائل افغانستان، تحرکات 
دیپلماتیک خود را از ســرگرفته اســت. 
اما در سطح غیررســمی، هنوز تلاش ها 
برای گفتمان ســازی ضدتحریمی ادامه 

گســترده  چرا تلاش های  اینکــه  دارد. 
وزارت خارجــه به رفــع تحریم ها منجر 
نشــد، هنوز به طور دقیق معلوم نیست. 
با ایــن حال، می توان در ایــن زمینه به 
برخی دلایل احتمالی اشــاره کرد. یک 
دلیل می تواند این باشد که وزارت خارجه 
فاقد استراتژی واضح و عملی برای رفع 
خارجه  وزارت  بــود.  آمریکا  تحریم های 
ایران، خواســتار رفع تحریم های نفتی و 
بانکی شــده، ولی هیــچ راهکار عملی و 
ملموسی در این زمینه ارائه نکرده است. 
آیا آمریــکا باید یکجانبــه و بدون هیچ 
امتیازی تحریم ها را بردارد؟ یا اینکه این 
تحریم ها طی مذاکره و گفتگو و در قالب 
یک بده بستان رفع شــوند؟ البته شاید، 
پشــت پرده پیشنهاداتی در این خصوص 
مطرح شده، اما به هر حال هیچ چیزی به 

طور علنی مطرح نشد.
دلیل دیگر، بــه اوضاع داخلــی آمریکا 
مربوط می شــود. آمریکا بیشترین تعداد 
مبتلایان و قربانیــان کرونا را در جهان 
دارد. لــذا، آمریکا خودش را قربانی کرونا 
می بیند و بنابراین، در قبال تلفات ایران، 

که در مقایســه با آمریکا بســیار ناچیز 
است، احساس مسئولیت اخلاقی چندانی 
نمی کنــد. خصوصا که مقامــات آمریکا، 
کرونا را یــک »ویروس چینی« می دانند 
کــه آمریــکا در پدید آمدن آن نقشــی 
نداشته اســت. با این حال، دولت آمریکا 
به خاطــر تحریم هایش علیــه ایران، با 
انتقاداتی مواجه شده است. وزارت خارجه 
آمریکا، بــرای خنثی کردن این انتقادات 
و همچنین با هدف طفــره رفتن از رفع 
بشردوستانه  کمک  پیشــنهاد  تحریم ها، 
بــه ایران را داد که البته از ســوی ایران 
رد شــد. کرونا، تبعات اقتصادی هولناکی 
برای همه کشورها، از جمله ایران، دارد. 
ظاهرا، برخی محافــل نزدیک به دولت 
ترامــپ این بحــران را فرصتــی برای 
تضعیف بیشــتر اقتصاد ایــران می بینند. 
بنابراین، دلیل سوم عدم موفقیت کارزار 
ایــران در رفع تحریم ها،  وزارت خارجه 
می تواند این باشد که آمریکایی ها اساسا 
کرونا را عامل مساعدی در تضعیف بیشتر 
ایران می بیننــد و در نتیجه، نمی خواهند 
از طریــق کمک به ایــران، این فرصت 

را از دســت بدهند. شاید به همین دلیل، 
در حالی که وزارت خارجــه ایران برای 
رفــع تحریم ها تلاش می کــرد، آمریکا 
تحریم های جدیدی علیــه ایران اعمال 
کرد. همچنیــن در بحبوحه بحران کرونا 
در ایران و جهان، مجله فارین آفرز، مقاله 
مفصلی به قلم دو کارشــناس برجســته 
آمریکایــی )ری تکی و اریــک ادلمن( 
منتشــر کرد که در آن نقشه راه مفصلی 
برای براندازی در ایران در شــرایط فعلی 
ارائه شــده است. گذشته از این ها، کارزار 
وزارت خارجه ایران برای رفع تحریم ها، 
زیربنــای اخلاقی و بشردوســتانه دارد. 
دیپلمات های ایران می گویند تحریم های 
آمریکا، مــردم بی گناه ایــران را به کام 
مرگ می کشاند بنابراین آمریکا به دلایل 
کاهش  را  خود  تحریم های  بشردوستانه، 
دهد. این در حالی اســت که سیاســت 
خارجی آمریکا در برابر دشمنانش معمولا 
به خاطر بحران های بشردوســتانه تغییر 
نمی کنــد. تحریم های آمریکا علیه عراق 
که جــان صد ها هزار کــودک عراقی را 

گرفت، شاهدی بر این مدعاست.

ویژه

معاون استاندار و فرماندار مشهد گفت؛ برای 
ســال جدید ۴ راهبرد مشخص شده است 
که از تمامی مدیران دســتگاه های اجرایی 
شهرســتان انتظار داریم بــرای تحقق آنها 

تلاش مضاعف نمایند.
ســید محمدرضا هاشــمی روزگذشــته در 
نخستین نشست شورای اداری در سال جدید  
ابتداء ضمن تقدیر و تشــکر از کادر پزشکی 
به عنوان مدافعان سلامت، به اقدامات سال 
گذشــته ) مثلث اقتصادی ، حوادث آبان ماه 
، شــهادت سردار ســلیمانی، طرح نجات ، 
انتخابات و ســتاد مبارزه با ویروس کرونا ( 
اشــاره و در ادامه افزود: برای تحقق شــعار 
ســال  که از ســوی مقام معظم رهبری با 
عنوان »جهش تولید« نامگذاری شده است، 
همت مضاعف کلیه اعضای شــورای اداری 
شهرســتان در  اجرایی نمــودن طرح های 

مثلث توسعه اقتصادی را می طلبد.
فرماندار مشهد ادامه داد؛ مدیریت پیشگیری 
و مبارزه با ویروس منحوس کرونا و رعایت 
پروتــکل های بهداشــتی و طــرح فاصله 
گذاری هوشمند اجتماعی واجرای مصوبات 
ســتاد کرونای کشــور به ریاســت رییس 
جمهور محترم و ســتاد اســتان به ریاست 

اســتاندارمحترم تا ریشــه کن شــدن این 
ویروس از دیگر راهبردهای مهم در ســال 

جاری است.
رئیس شــورای اداری شهرســتان مشــهد 
تصریــح کــرد؛ رعایت حقوق شــهروندی 
و تکریــم اربــاب رجوع در دســتگاه های 
اجرایــی  از دیگر مواردی اســت که انتظار 
اســت با اهتمام جدی و مســئولانه در این 
خصــوص دنبال شــود.وی خاطر نشــان 
ســاخت؛ رعایت حقوق شهروندی و تکریم 
ارباب رجــوع باید بصورت ویــژه رعایت و 
اقدام شــود تا رضایتمندی مــردم  افزایش 
یابدفرماندار مشــهد بیان داشــت: پیگیری 
اجرای  اجتماعی درقالب  کاهش آسیب های 
برنامه طرح نجات، از دیگر برنامه های سال 
جدید در شهرستان مشهد است که با جدیت 

پیگیری می شود.
هاشمی خاطر نشان ســاخت: اجرای طرح 
نجات یا رسیدگی به حوزه های کمتر توسعه 
یافتــه در مناطق کمتر برخوردار مشــهد از 
سال گذشته با مشارکت برخی دستگاه های 
اجرایــی تحت فرماندهی اســتاندار محترم 
خراسان رضوی آغاز و نیازهای این مناطق 

شناسایی و احصاء شده است.

وی با اشــاره به اجرای طرح مثلث توســعه 
اقتصادی کــه از ابتکارات و تدابیر بســیار 
خوب اســتاندار محترم می باشــد افزود: در 
راستای اجرای برنامه کلان توسعه اقتصادی 
فرهنگی اســتان خراسان رضوی هم اکنون 
تفاهمنامــه ۲۸۲ طرح بــا  ۴۲ هزار و ۶۰۰ 
میلیارد تومان ســرمایه گذاری و پیش بینی 
اشــتغال برای ۸۵ هزار نفر به امضا رسیده 
است.وی اضافه کرد: ۸۷ درصد از ۱۰۴ هزار 
واحد صنفی دارای پروانه کســب در مشهد 
که فعالیت آنها در روزهای شیوع کرونا غیر 

ضروری بود با تعطیلی واحدهای خود با ستاد 
پیشــگیری و مبارزه با شــیوع کرونا در این 
شهر همکاری و همراهی تحسین برانگیزی 

داشتند.
رئیس ستاد پیشــگیری و مقابله به ویروس 
کرونای شهرســتان مشهد ادامه داد: با آغاز 
فعالیت هــای واحدهای صنفی کم خطر در 
مشــهد امیدواریم همانند گذشته با رعایت 
پروتکل هــای بهداشــتی و فاصله گذاری 
هوشمند اجتماعی خطرات این بیماری را در 

این شهرستان به حداقل برسانیم.

هاشــمی با اشــاره به نزدیک شدن به ماه 
مبــارک رمضان افــزود: ۲۵۰ هزار بســته 
معیشتی توسط کمیته امداد امام خمینی)ره(، 
آســتان قدس رضوی، ســپاه پاســداران، 
شهرداری مشــهد و تشکل های مردم نهاد 
و خیریه ها تهیه شــده که جامعه  اقشــار 
آسیب پذیر جامعه از این بسته های معیشتی 

بهره مند شده و یا می شوند.
وی ادامه داد: تامین کالاهای سلامت محور 
و اقلام اساســی مورد نیاز مردم به ویژه در 
ماه مبارک رمضان در ایام همه گیری کرونا 
به شــکل جدی در دستور کار اعضای ستاد 

تنظیم بازار قرار دارد.
معاون استاندار و فرماندار مشهد از همراهی 
مردم خوب و شایســته مشــهد مقدس در 
رعایت اجرای طرح فاصله گذاری اجتماعی 
و حمایت های اســتاندار محتــرم ، نماینده 
معزز ولی فقیه در استان و امام جمعه مشهد 
مقدس و تولیت گرانقدر آستان قدس رضوی 
و همچنیــن همکاری نهادهــای فرهنگی، 
،ارتش  انتظامی ،بسیج   ، خدماتی، اجتماعی 
و هلال احمر در خصوص مبارزه و ریشــه 
کن کــردن ویروس منحوس کرونا تقدیر و 

تشکر نمود.

۴ راهبرد فرمانداری مشهد در سال جدید
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بیش از ۱۷ میلیون خانوار 
متقاضی وام یک میلیونی

 وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ارســال لیست بیش از 1۷ 
میلیون سرپرست خانوار برای دریافت وام یک میلیون تومانی 
به سازمان هدفمندی یارانه ها خبر داد.به گزارش صبح امروز، 
محمد شــریعتمداری روز سه شنبه در حساب کاربری خود در 
توئیتر نوشت: پس ازبررسی پیامک های متقاضیان وام قرض 
الحســنه یک میلیون تومانی ویژه کرونا، ظهر روز ســه شنبه 
لیست1۷ میلیون و1۵۳ هزار و 21 سرپرست خانوار به سازمان 

هدفمندی یارانه ها ارسال شد.
وی افــزود: با اقدام بانک مرکزی ازظهر روز چهارشــنبه، وام 
یک میلیون تومانی به حساب مردم واریز می شود.وزیر تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی در پایان نوشــت: واریز درخواســت های 

دریافتی پس از امروز نیز از دهم اردیبهشت انجام می شود .
دولت تصمیــم گرفته تا علاوه بر پرداخــت ۷۵ هزار میلیارد 
تومان وام به کســب و کارهای آسیب دیده از کرونا مبلغ یک 

میلیون تومان از محل منابع بانکی به صورت قرض الحسنه به 
حساب یارانه بگیران که 2۳ میلیون خانوار هستند، واریز شود.
سرپرســتان خانوار که یارانه نقــدی ۴۵۵00 تومان دریافت 
می کننــد از روز 2۷ تــا ۳1 فروردیــن ماه فرصت داشــتند 
درخواســت خود را به شماره ۶۳۶۹ ارسال کنند که با توجه به 
اینکه 2.۵ میلیون سرپرســت خانوار نتوانستند اینکار را انجام 

دهند، این مهلت تا هفتم اردیبهشت ماه تمدید شد.

ســرویس اقتصاد / وزیر صنعت، معدن و تجارت 
می گوید از آنجایی که کالا به وفور در کشــور موجود 
است، مشکلی در تامین مایحتاج مورد نیاز مردم در ماه 
مبارک رمضان وجود ندارد.به گزارش صبح امروز، رضا 
رحمانی وزیر صنعت، معدن و تجارت پس از نشســت 
کمیســیون صنایع و معادن مجلس،  گفت: جلسه امروز 
درباره اثــرات اقتصادی کرونا، میــزان تولید تجهیزات 
پزشــکی و ... بود که وزارت صنعت، معدن و تجارت در 
این نشســت برنامه های خود برای رفع نیازهای حوزه 
درمان و کاهش تبعات اقتصادی کرونا را تشــریح کرد.
وی دربــاره تنظیم بازار در آســتانه ماه مبارک رمضان، 
افزود: از اواسط سال گذشته جلسات متعددی به منظور 
تامیــن کالای مورد نیاز مردم برگــزار و به موجب آن 
کالاهای اساسی ذخیر شد، این اقدام منجر شد که پس 
از شــروع کرونا مشکلی در تامین مایحتاج روزانه مردم 

ایجاد نشود.
واحدهای تولیدکننده مواد بهداشتی، با ۱00 درصد 

ظرفیت مشغول فعالیت هستند
عضو کابینه دوازدهم ضمن تشکر از همکاری اصناف 
همزمان با شــروع کرونا، اظهار کرد: بسیاری از کسبه 
مانند نانوایی ها، ســوپرمارکت ها و ... در ماه های اخیر 

حتی یک روز نیز تعطیل نبودند.
وی با بیان اینکه خطوط تولید بســیاری از واحدهای 
تولیــدی به منظور تامین اقلام مورد نیاز حوزه درمانی 
تغییر کرد، افزود: واحدهای تولیدکننده مواد بهداشتی، 

با 100 درصد ظرفیت مشغول فعالیت هستند.
رحمانــی با بیــان اینکه اقــلام مختلفی بــرای ماه 
مبارک رمضان ذخیره شــده و کالا به وفور در کشور 
موجود اســت، اضافه کرد: با توجه بــه ذخایر موجود، 

 مشــکلی در تامین کالاهای ماه مبارک رمضان وجود 
ندارد.

رفع مشکلات ارزی و واردات مواد اولیه لازمه رونق 
تولید است

وزیر صنعت، معدن و تجارت بــا بیان اینکه باید با رفع 
مشــکلات ارزی، واردات مواد اولیــه و ... زمینه رونق 
تولید را فراهم کرد، تصریح کرد: تا انتهای سال علیرغم 
شرایط جدید کشور-شیوع ویروس کرونا و کاهش قیمت 
نفت- کالاهای اساســی تامین شده است.وی مدیریت 

واردات را یکی از برنامه های وزارتخانه متبوعش برشمرد 
و افــزود: باید با کاهــش وارداتِ کالاهایی که در داخل 
تولید می شود، به واحدهای تولیدی کمک و زمینه رونق 

تولید را فراهم کرد.
بسته حمایت از صادرات نهایی شده است

رحمانی با بیان اینکه بســته حمایت از صادرات نهایی 
شده و ابلاغ می شود، ادامه داد: وزارت صنعت، معدن 
و تجارت در این طرح به عنوان پیشــگام انتخاب شده 
است که می توان با استفاده ظرفیت کشورهای همسایه 

و جذب بازار این کشــورها مازاد تولیــدات صنعتی و 
کشاورزی را صادر کرد.

صادرات غیرنفتی در سال گذشته حدود 42 میلیارد 
دلار بود

وزیر صنعت، معــدن و تجارتبا بیــان اینکه صادرات 
غیرنفتی در سال گذشــته حدود ۴2 میلیارد دلار بود، 
تصریح کرد: با توســعه صادرات از یک سو واردات ارز 
به کشور افزایش می یابد و از سوی دیگر اشتغال زایی 

رقم می خورد.

بررسی قیمت خودروهای داخلی 
روز سه شــنبه، دوم اردیبهشت 
مــاه حاکــی از افت دو تا ســه 
روز  به  نسبت  قیمت ها  درصدی 

آغازین هفته جاری است.
به نقل از ایرنا، روز ســه شــنبه 
در گروه ســایپا هر دستگاه پراید 
111 به ۶۷ میلیون تومان، پراید 
1۳1 بــه ۶۴.۵ میلیــون تومان، 
پرایــد 1۵1 )وانــت پراید( ۷0 
میلیــون تومان، تیبــا 2 به 8۵ 

میلیون تومان، تیبا صندوق دار به ۷۵ میلیون تومان و ساینا 82 میلیون تومان قیمت خورد.
در گروه ایران خودرو نیز هر دســتگاه ســمند ال ایکس 10۷.۵ میلیون تومان، ســمند ای اف ۷ 
دوگانه ســوز 1۳۵ میلیون تومان، پژو ۴0۵ جی ال ایکس 10۵.۵ میلیون تومان، پژو ۴0۵ دوگانه 
ســوز 118میلیون تومان، پژو پارس 1۳۴ میلیون تومــان، پژو 20۶ تیپ 2 به 11۵ میلیون تومان، 
پــژو 20۶ تیپ ۵ به 1۳۷ میلیون تومان، پژو 20۶ وی 8 به 1۴۳ میلیون تومان و رانا 10۵ میلیون 

تومان قیمت گذاری شد.
در ایــن زمینه برخی فعــالان بازار خودروی پایتخت گفتند: افزایــش قیمت هایی که در چند روز 
گذشــته در بازار شــاهد بودیم به دلیل فروش تعدادی خودرو به صورت کارتکسی از سوی برخی 
نمایندگــی های ایران خودرو به افرادی بود که در 18 ماه اخیر در ســامانه این شــرکت ثبت نام 

نکرده بودند.
آنان یادآور شــدند: به عنوان نمونه پژو 20۶ تیپ 2 که در آخرین روزهای سال گذشته حدود 102 
میلیون تومان قیمت داشت، از سوی این نمایندگی ها بین 11۶ تا 120 میلیون تومان بر روی کاغذ 

فروخته شد و همین موضوع سبب رشد قیمت ها در بازار شد.
به گفته آنها، وقتی این واحدها به نمایندگی از ایران خودرو اقدام به فروش محصول کردند، قیمت 
های فروش شــان به مبنای قیمتی تبدیل می شود و در این صورت بدیهی است این قیمت ها در 
بازار چند میلیون تومانی بالاتر باشــد. این فروش ها کــه در حدود دو هفته ادامه یافت و در یکی 
دو روز اخیر جلوی آنها گرفته شــد، منجر به افزایش حداقل 10 درصدی قیمت ها نســبت به چند 
ماهه اخیر شــد.این فعالان بازار خودرو یادآور شدند: هرچند در ادامه ایران خودرو برای فروش این 
محصولات توجیهاتی عنوان کرد، اما به نوعی دور زدن ســازمان امور مالیاتی نیز اتفاق افتاد زیرا 
وقتی ســرمایه گذاری انجام و ســودی حاصل می شود باید حساب و کتاب دولت به عنوان مالیات 
کنار گذاشــته شــود. در دومین روز از اردیبهشت ماه نســبت به ۳0 فروردین ماه کاهش 2 تا سه 
درصدی قیمت محصولات ایران خودرو را شاهدیم و انتظار می رود با بازگشایی مراکز شماره گذاری 
و همچنین تداوم احتمالی عرضه از ســوی خودروسازان ، با توجه به پایین بودن تقاضا برای خرید 
قیمت ها منطقی تر شــود.افزایش قیمت های یادشده روی قیمت محصولات سایپا نیز تأثیرگذار 

شده و هریک از خودروهای این گروه افزایش ۵00 هزار تا 1.۵ میلیون تومانی را تجربه کردند.
در گروه مونتاژی ها اما در چند روز اخیر قیمت ها ســیر صعودی داشتند به طوری که هر دستگاه 
پژو 2008 به ۴۷۵ میلیون تومان، هایما اس ۷ به ۴00 میلیون تومان، هایما اس۵ به ۳8۵ میلیون 
تومان، ســراتو بین ۴۴۵ تا ۴۵0 میلیون تومان و سیتروئن سی ۳ حدود ۵20 میلیون تومان قیمت 

خوردند.

تصمیم بانکهــای خصوصی برای 
اجرای نرخ سود ســپرده به معنی 
بلکه  نیســت،  نرخ ســود  کاهش 
اجرای مصوبه سال 1۳۹۵ شورای 
پول و اعتبار اســت؛ فقط نرخ سود 
روزشــمار از 10 به هشــت درصد 

کاهش یافته است.
بــه نقــل از ایســنا، بانک هــای 
خصوصــی تصمیــم گرفته اند که 
سقف نرخ سود ســپرده را رعایت 
کننــد و به رغم اینکه قرار بود نرخ 

ســود سپرده برای اشــخاص حقیقی حداکثر 1۷.۵ درصد و حقوقی 1۵ درصد باشد، اما در تصمیم جدید 
قرار شــده که بانک ها نرخ ســود سپرده اشخاص حقیقی و حقوقی را حداکثر 1۵ درصد در نظر بگیرند و 

برای سپرده های کوتاه مدت نیز نرخ سود هشت درصد تعیین کرده اند.
در همین راســتا، بر اســاس توافقی که بین بانک های خصوصی شــده، از ابتدای اردیبهشت، نرخ سود 
بانکی حداکثر 1۵ درصد اعمال خواهد شد؛ یعنی نرخ مصوب شورای پول و اعتبار در تیرماه سال 1۳۹۵. 

همچنین توافق شده که با بانک خاطی برخورد شود.
در ســال های گذشته بانک های خصوصی عمدتا سقف نرخ سود ســپرده را رعایت می کردند ولی تعداد 
کمی از بانک ها ســودهای بالاتری پرداخت می کردند. اما افزایش بیش از نرخ تعیین شــده به صورت 
گسترده از سوی بانک ها در دوره قبلی بانک مرکزی اتفاق افتاد. به این صورت که به مدیران بانکی به 
صورت شــفاهی گفته بود که برای نجات بازار ارز، نرخ سود را تا 20 درصد پرداخت کنند و مابه التفاوت 
پنج درصدی آن را از بانک مرکزی بگیرند. البته این مابه التفاوت هیچ وقت به بانک ها پرداخت نشــد و 
به همین دلیل بانکها تصمیم گرفته اند که دیگر بالاتر از 1۵ درصد بابت سپرده های سالانه سود نپردازند 

چون به قول خودشان زیان آور است.
اما یکی از دلایلی که بانک ها را ملزم به اجرای پرداخت نرخ ســود طبق مصوبه شــورای پول و اعتبار 
کرده، این است که سازمان امور مالیاتی سود بیش از 1۵ درصد پرداخت شده به سپرده ها را بهره می داند 

و از آن مالیات دریافت می کند.
ســازمان مالیاتی معتقد است که بانک ها بیش از 1۵ درصد نباید ســود بدهند و در غیر این صورت، به 

مابه التفاوت این سود تا نرخ رسمی )1۵ درصد(، مالیات 2۵ درصدی تعلق می گیرد.
در واقع بانک ها تاکنون قرارداد خود را بر پایه ســود سالانه 1۵ درصدی می بستند و در پایان سال مالی 
در صورتی که ســود حاصل از پرداخت تسهیلات نسبت به سود پرداخت شده به سپرده ها بیشتر می شد، 
پس از کسر سه درصد حق الوکاله بانک، ماحصل آن را به مشتریان خود پرداخت می کردند که بعضا سبب 
پرداخت ســود بالاتر از 1۵ درصد می شــد اما سازمان امور مالیاتی این سود را ربا می داند و از آن مالیات 
می گیرد. این در حالی است که سود پرداختی به سپرده ها معاف از مالیات است و به همین دلیل بانک ها 

تصمیم گرفته اند که سقف نرخ 1۵ درصدی سود سپرده را رعایت کنند.
از ســال گذشــته بانک مرکزی تاکید کرد که هیچ بانکی نباید بیش از 20 درصد سود پرداخت کند که 

به نظر می رسد این تصمیم در راستای کاهش قدم به قدم نرخ سود تا رسیدن به نرخ مصوب باشد.
بر اســاس اطلاعات به دست آمده همچنین قرار است که نرخ ســود سپرده های کوتاه مدت که تاکنون 
 10 درصــد بــوده، به رقمی کمتر از ســقف اعلام شــده از ســوی بانک مرکزی، یعنی هشــت درصد 

برسد.
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قیمت مسکن کاهش می یابد
عضو کمیســیون عمران مجلس گفت: این مسئله روشن است که وقتی تقاضا برای 

خرید مسکن کاهش یابد، قیمت ها در این بازار روند نزولی به خود خواهند گرفت.
سیدهادی بهادری با اشاره به وضعیت بازار مسکن در ماه های آتی، گفت: در دو ماه 
اخیر به دلیل شــیوع بیماری کرونا شاهد کاهش چشمگیر معاملات مسکن در کشور 
هســتیم، به طوری که بر اســاس آمارها معاملات مسکن در اسفند ماه سال گذشته 
حدود 2۵ درصد کاهش یافت و در فروردین ماه سال جاری نیز عملا خرید و فروش 

مسکن به نوعی متوقف شد.
تشدید رکود در بازار مسکن طی ماه های آتی دور از انتظار نیست

این نماینده مردم در مجلس شــورای اســلامی، با بیان اینکه تشدید رکود در بازار 
مسکن طی ماه های آتی دور از انتظار نیست، افزود: در شرایط کنونی تمام بازارهای 
اقتصادی از جمله بازار مسکن تحت تأثیر شیوع جهانی بیماری کرونا قرار گرفته است 

و تشدید رکود امری طبیعی است.
وی ادامه داد: البته وضعیت رکود در بازار ســاخت و ســاز مســکن وضعیت بینابینی 
اســت، یعنی آنکه با وجود شیوع بیماری برخی از ســازندگان به ساخت و ساز ادامه 
داده اند و این مســئله موجب شده که رکود در این بخش، کمتر از حوزه های دیگر 

بازار مسکن باشد.
رکود در بازار مسکن در ماه های آتی موجب کاهش قیمت ها خواهد شد

بهادری با اعلام اینکه رکود در بازار مسکن در ماه های آتی موجب کاهش قیمت ها 
خواهد شد، افزود: این مسئله روشن است که وقتی تقاضا برای خرید مسکن کاهش 

یابد، قیمت ها در این بازار روند نزولی به خود خواهند گرفت.
عضو کمیســیون عمران مجلس ادامه داد: البته به نظر می رســد که کاهش قیمت 
مســکن در کوتاه مدت خواهد بود و با افزایش معاملات خرید و فروش، قیمت ها به 
حالت اول بر خواهد گشــت، البته این مسئله به معنای افزایش قیمت مسکن نیست، 

بلکه آن میزانی که قیمت ها کاهش یافته، آن مقدار جبران خواهد شد.

 سقف معافیت مالیاتی حقوق ۹۹ 
اعلام شد

رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشــور، با اعلام میزان معافیت ســالانه حقوق و 
همچنین نرخ مالیات بر درآمد حقوق ســال 1۳۹۹ گفت: ســقف معافیت مالیاتی در 
ســال جاری به صورت ســالانه ۳۶ میلیون تومان و به صورت ماهانه ســه میلیون 

تومان است.
به گزارش صبح امروز، امید علی پارســا با اشاره به مقررات جزء )2( بند )الف( تبصره 
)12( قانون بودجه ســال 1۳۹۹ کل کشور اظهار کرد: سقف معافیت مالیاتی موضوع 
ماده )8۴ ( قانون مالیات های مستقیم در سال 1۳۹۹، سالانه مبلغ ۳۶ میلیون تومان 

تعیین شده است.
وی افــزود: نرخ مالیات بــر کل درآمد کارکنان دولتــی و غیردولتی اعم از حقوق و 
مزایای فوق العاده و کارانه مازاد بر مبلغ مذکور تا یک و نیم برابر آن مشمول مالیات 
سالانه به نرخ 10 درصد و نسبت به مازاد یک و نیم برابر تا دو و نیم برابر آن مشمول 
مالیات ســالانه 1۵ درصد و نســبت به مازاد دو و نیم برابر تا چهار برابر آن مشمول 
مالیات سالانه 20 درصد و نسبت به مازاد چهار برابر مشمول مالیات 2۵ درصد است.
 در ادامه رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور گفت: اشخاصی که از معافیت های 
مالیاتی موضوع تبصره )1( ماده )8۶( قانون مالیات های مســتقیم بهره مند هستند، 

مشمول معافیت ماده )8۴ ( قانون مذکور مطابق مقررات این جزء نمی شوند.
وی ادامه داد: حقوق اعضای هیات علمی دانشگاه ها با رعایت ماده )۵( قانون اصلاح 
پــاره ای از مقررات مربوط به پایه حقوق اعضای هیات علمی )آموزش و پژوهشــی( 
شاغل و بازنشسته دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی مصوب 1۶ اسفندماه 1۳۶8 یا 
اصلاحات الحاقات بعدی، با رعایت معافیت های مقرر در قانون مالیات های مستقیم، 

در سال 1۳۹۹ مشمول مالیات به نرخ 10 درصد خواهد بود.
این مقام مسئول اضافه کرد: براساس ماده )۵( قانون اصلاح پاره ای از مقررات مربوط 
به پایه حقوق اعضای رســمی هیات علمی )آموزشی و پژوهشی( شاغل و بازنشسته 
دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی، »از درآمد مشمول مالیات اعضای هیات علمی 
موضوع این قانون با رعایت معافیت های مقرر در قانون مالیات های مستقیم حداکثر 

10 درصد به عنوان مالیات کسر خواهد شد.«
طبق اعلام ســازمان امور مالیاتی پارســا همچنین یادآور شــد: با توجه به اینکه در 
جزء)2( بند )الف( تبصره )12( مذکور عبارت »کارانه« خارج از موارد اســتثناء شــده 
مربوط به حقوق اعضای هیات علمی به کار رفته است؛ بنابراین کارانه دریافتی توسط 
اعضای هیات علمی مشــمول نرخ 10 درصد نبوده و با توجه به میزانی که حقوق و 
مزایای اعضای هیات علمی دانشــگاه ها نرخ پلکانی مقرر را پوشش می دهد، به نرخ 

بعدی مشمول مالیات خواهد بود.
رئیس کل ســازمان امور مالیاتی کشور اظهار کرد: معافیت حقوق موضوع ماده )8۴( 
قانون مالیات های مســتقیم ابتدا به حقوق و مزایای فوق العاده اعضای هیات علمی 
اعمال می گــردد و در صورتیکه معافیت مذکور مازاد بر حقوق و مزایای فوق العاده 

باشد، مازاد مذکور قابل اعمال به کارانه دریافتی اعضای هیات علمی نخواهد بود.

وزیر صنعت، معدن و تجارت از عدم کمبود کالا در کشور خبر داد؛

قحطی در راه نیست

ســرویس اقتصاد/ مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی استان خراســان رضوی از 
بهره برداری 8۳ واحد صنعتی و تولیدی با ســرمایه گذاری ۴۹28 میلیارد ریال در ســال 

گذشته در شهرک ها و نواحی صنعتی استان، خبر داد.
به گزارش صبح امروز، مســعود مهدی زاده مقدم در نشست هیأت مدیره این شرکت، 
اظهار کرد: با اقدامات حمایتی ســازمان صنایع کوچک و شــهرک های صنعتی ایران 
و اســتفاده از ظرفیت ها، در سال گذشــته 8۳ واحد صنعتی و تولیدی به بهره برداری 

رسیدند که درمجموع هم اکنون دو هزار و ۶82 واحد تولیدی بهره بردار در شهرک ها و 
نواحی صنعتی فعالیت می کنند.

وی افزود: سیاست های کلانی که در ایجاد و توسعه طرح های اقتصادی در دولت وجود داشته 
باعث سرمایه گذاری ۴۶ هزار ۵۷۴ میلیارد ریال در شهرک ها و نواحی صنعتی استان شده است .

مهدی زاده مقدم با اشــاره به اینکه درسال گذشــته ۳20 قرارداد واگذاری در شهرک ها و نواحی 
صنعتی استان منعقد شده، ادامه داد: شهرک صنعتی مشهدکلات با مساحت واگذاری 2۹هکتار و 

108 قرارداد بیشترین واگذاری را به خود اختصاص داده است.
 وی اضافه کرد: با حمایت از صنایع خرد، کوچک و متوســط، اشتغال دو هزار و 121 نفر در سال 

۹8 در شهرک ها و نواحی صنعتی فراهم شد.
 مدیرعامل شرکت شــهرک های صنعتی استان خراسان رضوی، خاطرنشان کرد: استان خراسان 
رضوی با ۴۹ شــهرک و ناحیه صنعتی مصوب، ۴0 شهرک قابل واگذاری و دو هزار و ۶82 واحد 

صنعتی بهره برداری شده، اشتغالی برای بالغ بر ۷۷ هزار و 218 نفر را فراهم کرده است.

مدیر بازرســی و نظارت بر اصناف مشــهد گفت: از 2۹ اسفند ماه تا دوم اردیبهشت 800 واحد 
صنفی در این شــهر به دلیل عدم رعایت فاصله گذاری اجتماعی و بازگشــایی غیرقانونی 

پلمب شده است.
به گزارش صبح امروز به نقل از ایرنا، امیر دلداری افزود: در پی ابلاغ ستاد ملی مقابله 
با کرونا، تعدادی از صنوف با رعایت فاصله گذاری اجتماعی و دریافت گواهی سلامت 

از وزارت بهداشت مجاز به بازگشایی شدند.
وی ادامه داد: مهلت ثبت نام صنوف در ســامانه وزارت بهداشت برای دریافت گواهی 

سلامت تا پنجم اردیبهشت ماه تمدید شده است اما صنوف ملزم به رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی و در صورت نداشتن مجوز برای فعالیت، ملزم به تعطیلی هستند.

وی گفت: خراســان رضوی سومین استان کشــور از نظر تعداد ثبت نام شدگان در سامانه وزارت 
بهداشت برای دریافت گواهی سلامت است و به ترتیب واحدهای صنفی تولیدی، عرضه کنندگان 

مواد غذایی، عمده فروشی ها بیشترین میزان ثبت نام را در این سامانه  داشته اند.
دلــداری افزود: روزانه 1۵ بازرس بهداشــت محیط، 1۵ مامور اداره نظــارت بر اماکن عمومی و 
بازرســان اتاق اصناف مشــهد در قالب 1۵ گشــت مشــترک بر رعایت فاصله گذاری اجتماعی، 

خودداری از بازگشایی صنوف پرخطر و رعایت موارد بهداشتی نظارت دارند.
وی ادامه داد: صنوفی که مجاز به فعالیت نیســتند در صورت بازگشایی پلمب می شوند و صنوفی 
که فاصله گذاری اجتماعی یا موارد بهداشتی را رعایت نکنند، مهلت ۷2 ساعته به آنها داده می شود 

که نقایص خود را برطرف نمایند، در غیر این صورت پلمب می شوند.

پلمپ 800 واحد صنفی متخلفسرمایه گذاری 4۹28 میلیاردی در شهرک های صنعتی

اخبار

تقدیر شایسته از یک خدمتگذار اقتصاد استان
محمدحسین روشنک

رئیس کانون کارآفرینان خراسان رضوی
در سالگرد تشــکیل نهاد مردمی اقتصاد مقاومتی و 
معین های مثلث اقتصادی در جلسه کارگروه اشتغال 
استان، دکتر لبافی رییس این نهاد مردمی، از سوی 
آقای رزم حسینی استاندار جهادگر و اقتصادی استان 
و مبتکر مثلث  اقتصادی در کشور، لوح تقدیر دریافت 

و مورد تشویق قرار گرفت.
با نگاه به یک سال فعالیت این مدیر شایسته بخش 

خصوصی که اتفاقا قبل از آن مسئولیت دبیرخانه شورای گفتگوی استان ازطرف ریاست 
اتاق بازرگانی به وی محول شــده و در آن جایگاه نیز به عنوان مدیر نمونه در کشــور 
منتخب و مورد تقدیر و تشــویق قرارگرفته و معین های اقتصادی استان که حرکتی مهم 
در جهت برخوردار کردن روســتاهای استان را شــروع نموده اند، نشان می دهد که اگر 

مدیری لایق در جایگاه مناسب قرارگیرد می تواند تحول در اقتصاد ایجاد کند.
کانون کارآفرینان اســتان خراســان رضوی از جایگاه عضو شورای گفتگو و نهاد مردمی 
اقتصاد مقاومتی، این موفقیت را به آقایان مهندس رزم حســینی مدیریت عالی اســتان 
و مهندس شــافعی رییس اتاق بازرگانی ایران و اســتان خراســان رضوی برای انتخاب 
مدیر شایســته و آقای دکتر لبافی به جهت توفیق عالی و گرفتن دو لوح تقدیر و تشویق 
تبریــک گفته و اعلام می دارد، افتخار می کند که با این دونهاد و مدیر اجرایی شایســته 

آن همکاری دارد .
البته نباید از نقش مؤثر اعضای هیئت نمایندگان اتاق بازرگانی و معین های اقتصادی و 
آقایان دکتر رسولیان معاونت امور اقتصادی استانداری، مهندس کبیر دبیر اتاق بازرگانی 
، خانم خوش زبان و دیگر همکاران آقای دکتر لباف، در این موفقیت ها غافل شــده و به 

آن ها تبریک نگفت.
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املدادو نجلات جمعیلت هلال   معلاون و مسلئول 
مفقلود  نوجلوان  یافتلن 3  از  احملر مشلهد مقلدس 
شلده در ارتفاعلات رشلته کوه هلای بیناللود روسلتای 
کنلگ خراسلان رضلوی و تحویلل آنهلا بله داملن 

شلد. خانواده هایشلان 
بله گلزارش روزنامله صبح املروز، مجیلد زارع ضمن 
اعلام ایلن خبلر افلزود: طلی اعلام مرکلز کنتلرل 
و هماهنگلی عملیلات هلال احملر اسلتان خراسلان 
رضلوی مبنلی بر مفقلود شلدن 3 نوجوان در سلاعت 
21 دوشلنبه یلک تیم کوهسلتان به هملراه تجهیزات 

کاملل به محلل حادثله اعلزام گردید.
وی عنلوان کلرد: پلس از رسلیدن نیروهلای املدادی 
بله محلل حادثله و پیمایش مسلیر طولانی سلرانجام 
بله  توانسلتند  متلری   2200 ارتفلاع  در  امدادگلران 

مفقودیلن دسترسلی پیلدا کننلد.
وی بااشلاره بله عللت ایلن حادثله ادامله داد: علدم 
آگاهلی و سلهل انگاری نوجوانلان عاملل اصللی ایلن 

می باشلد. حادثله 
روسلتای کنلگ در 29 کیلومتلری شهرسلتان مشلهد 

مقلدس قلرار  دارد.

3 نوجوان مفقود شده در ارتفاعات بینالود به سلامت تحویل خانواده هایشان شدند

ســخنگوی وزارت بهداشت از شناســایی 12۹۷ بیمار جدید کووید 1۹ در 
کشور خبر داد. دکتر کیانوش جهانپور گفت: از دیروز تا امروز 2 اردیبهشت 
1۳۹۹ و بر اســاس معیارهای قطعی تشخیصی 12۹۷ بیمار جدید مبتلا به 
کووید در کشــور شناسایی شــد.وی افزود: به این ترتیب مجموع بیماران 

کووید1۹ در کشور به 8۴802 نفر رسید.
وی همچنیــن گفت: متاســفانه در طول 2۴ ســاعت گذشــته، 88 بیمار 

کووید1۹ جان خود را از دســت دادند و به این ترتیب تا امروز ۵2۹۷ نفر از 
بیماران، جان باخته و دیگر در بین ما نیستند.

جهانپور گفت: تا امروز ۶0۹۶۵ نفر از بیماران، بهبود یافته و ترخیص شده 
اند.به گفته وی، ۳۳۵۷ نفر از بیماران مبتلا به کووید1۹ در وضعیت شدید 
ایــن بیماری تحت مراقبت قرار دارند.وی افزود: تا کنون ۳۶۵ هزار و ۷2۳ 

آزمایش تشخیص کووید1۹ در کشور انجام شده است.

شناسایی
 ۱2۹۷ بیمارجدید
 کرونایی

چشم انداز توسعه ي کارآمدي در جهش تولید  

فرمانده انتظامی استان خراسان رضوی 
سرتیپ محمدکاظم تقوی 

در سالي که به فرمایش مقام معظم رهبري و فرمانده کل قوا، حضرت امام خامنه اي 
)مدظله العالي( مزین به شعار و نقشه 
نیازمند  است،  تولید«  جهش  راه« 
وظایفي  و  تکالیف  به  کاربردي  توجه 
و  سازمان  گروه،  هر  در  که  هستیم 
ترکیب گروهي، اعضا و افراد به عنوان 
مسئولیت اجتماعي بردوش مي کشند. 
مي  آنچه  تردید  بي   ، اساس  این  بر 
تواند محور توسعه باشد و زمینه هاي 
هاي  درعرصه  تولید«  تبلور«جهش 
مختلف را بیشتر از پیش فراهم سازد، 
توجه به اصل کارآمدي است که درواقع 
وجاهت توسعه روزافزون نظام اسلامي 

از آن سرچشمه مي گیرد. 
دراین دیدگاه، بازشناسي ساختاري مسائل، مطالعه ناهنجاري ها و آسیب هاي اجتماعي با 
محوریت شناخت نقش کارآمدي درکاهش بنیادي معضلات، پیشگیري اصولي و مقابله 
علمي و قاطعانه با آن از یک سو و کشف توانمندي ها و خلق فرصت هاي پیشرفت و 
ارتقاي کارها بر پایه دانش بنیاني از سوي دیگر، ماموریت خطیري است که تمامي دستگاه 
ها ، سازمان ها و به خصوص رسانه هاي انبوه گروهي و اجتماعي در آن نقش فعال و 

تعیین کننده اي دارند. 
با تعریف این ماموریت خطیر که روز آمدي سیستم ها را در خود بارور مي سازد، نیروي انساني 

کارآمد به عنوان یک سرمایه گرانبها و پویا نیز از جایگاه و اعتبار ویژه اي برخورداراست. 
نیروي انساني که بتواند با علم و آگاهي از اهمیت و حساسیت ماموریت ها و تعهد به 
ارزش ها و اصول اسلامي و انقلابي ،روز آمدي و کارآمدي نظام را به اوج شکوه ، اقتدار 

و عظمت خود برساند. 
نقش این نیروي کارآمد انساني در تولید »امنیت « به عنوان یک محصول اجتماعي و 
خشت زیرین بناي شکوفایي و سربلندي و پیشرفت همه جانبه کشور، مهم ترین مرتبه و 

جایگاهي است که در نظر گرفت. 
در این عرصه نیروي انتظامي و سازمان هاي متولي نظم و امنیت و به ویژه رسانه هاي 
گروهي و رسانه ملي مي توانند هم در نوع برداشت و تفکرات سیستمي خود براي تبیین 
سیاست هاي اجرایي مسیر اهداف خود ، نقش نیروي انساني کارآمد را روشن و شفاف تر 
ازقبل ببینند و هم با یادآوري نقش شهروندان مسئول و متعهد ، ضرورت ها ، مطلوبیت ها و 

همچنین با ایجاد حساسیت هاي اجتماعي ، رسالت خود را به سرانجام برسانند. 
رسانه ها در این سنگر با دریافت شبکه اي نظرات مردم و ارتقاي سطح تشکل مردمي 
اندیشه ورز به عنوان بازوهاي فکري جامعه ، مشارکت هاي همگاني را در حل مسائل و 
مشکلات و تولید امنیت که نقش حیاتي در جهش تولید در همه زمینه هاي کشور دارد 

مشخص سازند. 
خوشبختانه مردم ولایي و انقلابي ایران اسلامي با روحیه حماسي و به برکت خون پاک 
شهدا و اعتقادات راسخ دیني در همه صحنه هاي دفاع از انقلاب اسلامي و دفاع از آرمان 
هاي انقلاب و ولایت با شایستگي ، حماسه سازي هاي جاوید و مقتدرانه اي در صحنه هاي 
مختلف از پیروزي شکوهمند انقلاب اسلامي تا نبرد حق علیه باطل و حضور موثر در جبهه 
هاي مقاومت اقتصادي و همکاري هاي آگاهانه براي مقابله با تهدیدات سلامتي جامعه ... . 
استفاده از طرح هاي پژوهشي و مطالعاتي بنیادین و گسترش کمي و کیفي تفکر نظام گرا 
و منظومه اي میتواند در شفاف سازي هر چه بیشتر نقش هاي همگاني براي جهش تولید 

بسیار موثر باشد. 
در واقع آنچه به عنوان یک نیاز مطرح مي باشد توجه به چشم انداز ارزشي است که به 
کارآمدي، اصالت بخشیده و به کاهش کاستي ها و ناهنجاري هاي اجتماعي بیانجامد و 

هماهنگي فعال و نظام یافته را در پي داشته باشد. 

خبر

معاون وزیر آموزش و پرورش در پاسخ به سوال صبح امروز اعلام کرد: 

 دانش آموزان بی نیمکت در حاشیه 
علی نژاد / معاون وزیر ورئیس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس کشور گفت: 
میانگین سرانه فضای آموزشی در حاشیه مشهد یک متر و  بیست سانتی متر مربع )1.2 متر 

مربع( است و برای افزایش این سرانه نیازمند توجه ویژه است. 
به گزارش صبح امروز مهراله رخشانی مهر در نشست خبری ویدئوییِ مشترک با مدیرکل 
نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس خراسان رضوی در پاسخ به سوال خبرنگار صبح امروز با 
بیان این مطلب افزود: وضعیت مدارس حاشیه شهر مشهد نیازمند توجه ویژه است و باید 

سرانه مدرسه در این مناطق را به میانگین استانی حدود ۴ متر مربع است برسانیم. 
وی تصریح کرد: البته طی سال های گذشته توجه ویژه ای به این منطقه انجام شده و ساخت 
بزرگ ترین پروژه حیات طیبه و بزرگ ترین مجموعه ورزشی دانش آموزی در حاشیه مشهد 

نشان دهنده توجه خاص به این محدوده است. 
30 درصد مدارس خراسان رضوی نیازمند تخریب است 

و درباره شرایط استان خراسان رضوی اظهار کرد: ۳0 درصد مدارس استان خراسان رضوی 
نیازمند بازسازی و تخریب است. هم چنین جاسم حسین پور مدیر کل نوسازی، توسعه و 
تجهیز مدارس خراسان رضوی درپاسخ به سوال خبرنگار صبح امروز اظهار کرد: در حاشیه 
شهر مشهد به دلیل شرایط خاص انتقال و جابجایی ساکنان، جمعیت دانش آموز این منطقه 
در حال افزایش است. او گفت: افزایش جمعیت در حاشیه شهر مشهد ناشی از مهاجرت 
هایی است که از سراسر کشور به این منطقه صورت گرفته است، هم چنین به دلیل 
مشکلات مالی برخی از ساکنان که در مناطق مرکز شهر سکونت داشته اند به حاشیه شهر 
مهاجرت کرده اند. وی با بیان این که مناطق حاشیه شهر مشهد در قالب ۶ پهنه تقسیم 
بندی شده است، یادآورشد: امسال دانش آموزان حاشیه مشهد با 10 هزار افزایش به 1۳0 
هزار دانش آموز رسیده است. او خواستار توجه ویژه رخشانی مهر به این منطقه شد و گفت: 
تدابیری از سوی دکتر رخسانی مهر رئیس سازمان نوسازی کشور برای جمع آوری مدارس 
خشت و گلی سیستان و بلوچستان صورت گرفت که درخواست داریم برای حاشیه مشهد با 
پیگیری از طریق مجلس و سازمان برنامه و بودجه اعتبار ویژه ای از منابع ملی در نظر گرفته 
شود تا این معضل را بر طرف کنیم و سرانه را از 1.2 ) یک و دو دهم( متر مربع به  متوسط 

استان ۴.2 متر مربع)چهار و دو دهم متر مربع(  افزایش دهیم. 
حسین پور تاکید کرد: حاشیه مشهد را دریابید. 

اولویت برای ساخت 40 هزار کلاس درس نیمه تمام 
هم چنین در این نشست خبری معاون وزیر و رییس سازمان نوسازی، توسعه و تجهیز 
مدارس کشور از اولویت ساخت ۴0 هزار کلاس درس نیمه تمام در کشور خبر داد و گفت: از 
این تعداد 2۶ هزار کلاس درس از محل اعتبارات دولتی و 1۴ هزار کلاس از محل کمک 

خیرین مدرسه ساز به بهره برداری می رسد. 
وی با بیان اینکه اولویت ساخت و اتمام این پروژه ها به استان ها اعلام شده است، افزود: 
از ابتدای دولت دوازدهم تاکنون ضرورت تکمیل پروژه های نیمه تمام به استان ها گوشزد 
شده و هم اکنون تمامی پروژه های آموزشی که از محل منابع ملی آغاز شده اند در حال اجرا 
هستند و برخی پروژه ها که از محل منابع استانی تامین می شوند و به دلیل نداشتن پیمانکار 

و عدم تامین اعتبار نیمه تمام مانده اند به زودی تعیین تکلیف می شود.

گفت وگوی صبح امروز با یک استاد دانشگاه در رابطه با عارضه های بدنی و چگونگی رفع آن؛

چگونه بدنی زیباتر و قوی تر داشته باشیم؟
ســارا ایزدخواه  / عضــو هیئت علمی 
دانشکده تربیت بدنی دانشگاه فردوسی مشهد 
گفت: امروزه ســبک زندگی افراد بیشتر به 
سمت کم تحرکی پیش رفته و ماشینی شده 
که درنتیجه عدم تحرک و حالات نامناسبی 
که در موقعیت های گوناگون به خودشــان 
می گیرند » هنگام نشســتن -بیشــتر به 
یک طرف لم می دهنــد- یا هنگام مطالعه 
-سرشــان را به ســمت جلو می آورند- یا 
شانه هایشــان را خم می کننــد و....« باعث 
می شــود که بدن از فرم خود خارج شده و 

دچار ناهنجاری شود.
بی تحرکی؛ عاملی برای بدشکلی های 

ساختار بدنی افراد
به گزارش صبح امــروز، ناهید خوش رفتار 
افزود: چنین شــرایطی موجب می شود که 
به صــورت تدریجی عدم تعــادل عضلانی 
برای افراد اعم از دختر و پســر پیش بیاید، 
برخی از عضلات آن ها ضعیف و بخشی نیز 
کوتاه شده که منجر به ایجاد بدشکلی هایی 
در بدن شود. متأسفانه در حال حاضر، شیوع 
این موارد بســیار زیاد شده و اگر بی تحرکی 
افــراد ادامه پیــدا کند روز بــه روز بر تعداد 
ناهنجاری های بدنــی چون زانوی پرانتزی، 
زانوی ایکس، شصت کج و.... افزوده می شود.
خوش رفتار با بیان اینکه »اصولا افراد -چه 
دختر چه پســر- در سن رشد و زمانی که با 
وسایلی چون لپ تاپ، گوشی همراه و... سرو 
کار دارند بیشــتر دچار ناهنجاری هایی چون 
پشــت گرد، شانه افتاده، عارضه سر به جلو، 
کتف بالدار و... می شــوند« ادامه داد: گاهی 
برخی از دختران نوجوان از تغییرات بدنی شان 
خجالت زده می شوند و بیشتر حالت جمع به 
خود می گیرند که همین امر، موجب می شود 
که به عارضه کایفوز مبتلا می شــوند. عضو 
هیئت علمی دانشکده تربیت بدنی دانشگاه 
فردوسی در رابطه با مقایسه وضعیتی بدنی 
نسل امروز نســبت به نسل گذشته توضیح 
داد: بــه دلیل کم تحرکی کودکان، وضعیت 
جسمانی نسل امروز نسبت به نسل گذشته 
بدتر شده اســت؛ چراکه کم تحرکی و قرار 
داشتن در یک وضعیت بدنی نامناسب چون 
زمان اســتفاده از گوشی همراه، لپ تاپ و... 

منجر بــه ایجاد ناهنجاری های بیشــتری 
می شود. 

 ورزش؛ نجات جوانان از
 بدشکلی های بدن

وی با بیان اینکه »زمانی می توانیم جوانان 
را از این وضعیت نجات دهیم که آن ها را به 
سمت فعالیت بدنی یا ورزش سوق دهیم تا 
از این طریق، بدنی قوی داشته باشند« گفت: 
بررسی ها نشان می دهد که شرایط جسمانی 
و قامتی افراد بسیار بدتر از نسل های پیشین 
است، جوانان امروز کمتر پیاده روی می کنند 
و بیشتر ترجیح می دهند تا از وسایل عمومی 
یا خودروی شخصی استفاده کنند؛ بنابراین 
عدم فعالیت بدنی منجر به ضعیف شــدن 
عضلات و یا کوتاه شــدن آن ها می شــود.  
چنین شرایطی منجر به عدم تعادل عضلانی 
شده و درنهایت آســیب  جدی به افراد وارد 

می کند. 
کارمندان و خیاطان، بیشتر در معرض 

دیسک گردن هستند
خوش رفتار با اشاره به شیوع برخی بیماری ها 
چون دیســک کمر و گــردن گفت: علت 
افزایش این دسته از امراض شغل افراد است. 
درواقع مشاغلی که در آن افراد دائما سرشان 
پایین است چون خیاط ها، کارمندان و... قرار 
گرفتن مداوم بــدن در یک حالت، منجر به 
ایجاد تدریجی گرفتگی ها و دردهای شدید 
عضلانی می شود؛ درنتیجه به مرور زمان به 
دیسک های بین مهره فرد فشار وارد شده و 

مبتلا به دیسک گردن می شود.
بیشترین عارضه بدنی جوانان؛ 

گوژپشتی، شانه افتاده و سر رو به جلو 
این اســتاد دانشگاه افزود: افرادی که عادت 
دارند یک طرفه بنشینند یا به پهلو بخوابند، 
فشار بیشتری به یک ســمت بدنشان وارد 
می کننــد؛ بنابراین چنین شــرایط منجر به 
وارد شدن فشــار زیادی به بدن شده و فرد 
دچار دیسک کمر می شود. درواقع بیشترین 
عارضه ای که در نســل جوان ما وجود دارد 
گوژپشتی، شانه افتاده و سر رو به جلو است. 

دردهای عضلانی؛ نتیجه عادت های 
رفتاری اشتباه

وی تصریح کرد: از نظر من اطلاعات افراد 

در رابطه با وضعیت بدنی شــان و چگونگی 
انجام دادن صحیح کارهای روزمره شان  برای  
پرهیز از عارضه بدنی بسیار کم است. هنوز 
بســیاری از آن ها نمی دانند که عادت های 
رفتاری شان مانند نحوه ایستادن–که بیشتر 
وزنشان را روی یک پا می اندازند- یا به پهلو 
خوابیدن و... تأثیر نامناسبی بر روی بدنشان 
می گذارد. درواقع افراد متوجه نیستند که این 
عادت های اشتباه از عوامل اصلی برای بروز 
دردهای اســکلتی، عضلانی و ناهنجاری ها 

است. 
مربیان تربیت بدنی صحیح نشستن و 
ایستادن را به دانش آموزان آموزش 

دهند
خوش رفتار در پاســخ به این پرســش که 
نقش آموزش وپرورش و نهادهای مربوط در 
رابطه با ارائه آموزش های لازم برای کاهش 
عارضه های بدنی چیست، گفت: نخستین و 
مهمترین کار آموزش وپرورش، آگاهی بخشی 

به افراد نسبت به وضعیت جسمانی شان است؛ 
بنابراین توصیه می شود مربیان تربیت بدنی 
مدارس حتما کلاس هایی آموزشــی برای 
دانش آموزان برگزار کــرده و نحوه صحیح 
نشســتن، ایســتادن، راه رفتن و ... آموزش 
دهنــد، همچنیــن اداره آموزش وپــرورش 
یک ســری کلاس های تمرینــی حرکات 

اصلاحی برای دانش آموزان برگزار کند. 
تغذیه، کیفیت زندگی و استرس ؛ 

فاکتورهای مؤثر در بروز ناهنجاری های 
بدنی

وی در رابطــه بــا فاکتورهــای مؤثر در 
بروز عارضه های بدنــی اظهار کرد: قطعا 
تغذیه،کیفیت زندگی و اســترس  در بروز 
ناهنجاری های بدنی افراد مؤثر است. برای 
مثال هنگامی کــه بدن یک کودک فاقد 
ویتامین های مورد نیاز باشــد این کمبود 
ویتامین ممکن اســت بر روی پاهای او 
عوارض خاصی را به همراه آورد. از سویی 

دیگر باید توجه داشت که کسانی که مبتلا 
به افسردگی هستند بیشتر عارضه سر رو به 
جلو و گوژپشتی را دارند؛ بنابراین عدم توجه 
به این مسائل، زمینه بروز ناهنجاری های 
بدنی را فراهم خواهــد کرد. در این میان 
خدماتی که کلینیک های آسیب شناسی و 
حرکات اصلاحی بــه افراد ارائه می دهند، 
می تواند نتایج بسیار مثبتی را در جامعه به 

همراه داشته باشد. 
این استاد دانشگاه در رابطه با راهکارهای 
مؤثــر در بهبود وضعیت جســمانی افراد 
تشــریح کرد: آگاه کردن مردم در رابطه 
با شیوه درســت انجام دادن کارهایشان، 
تشــویق به فعالیــت بدنی، نظــارت بر 
باشــگاه هایی کــه دارای مراکز حرکات 
اصلاحی هستند و اطمینان از اینکه افراد 
متخصــص در آن فعالند؛ چراکه تمرینات 
اشــتباه منجر به بروز آســیب جدی تری 

می شود. 

سرویس اجتماعی: معاون آموزش متوسطه اداره 
کل آموزش و پرورش گفت: ســال تحصیلی ۹۹- 
۹8 در تاریــخ آموزش وپروش ایران اســتثناء و بی 
ســابقه است. هیچ کس تصور نمی کرد ویروسی به 
نام کرونا در قرن 21 که جامعه جهانی پیشرفت های 
متحیرالعقولی در همه بخــش های علمی از جمله 
حوزه پزشکی داشته اســت، اینگونه ساختار جامعه 
جهانی را فلج و زمین گیر کند. آموزش و پرورش در 
کشور ما هم از این قاعده مستثنی نبوده و دستخوش 

این تغییرات قرار گرفته است.
به گزارش صبح امــروز، رضا صابری تولایی افزود: 
البته تلاش های فراوانی شــد تا بــا بهره گیری از 
ابزارهــا و روش های جایگزیــن از جمله آموزش 
مجــازی به صورت آنلایــن و آفلاین خلاء حضور 
فیزیکی و تشکیل کلاس حقیقی را جبران کند، که 
این روش ها و ابزارها همچــون آموزش تلویزیون 
محور، مدرســه محور، معلم محور و بســته محور 
)درســنامه، جزوه و ...( در فضای مجازی اســتفاده 
شــود. اما در خوش بینانه ترین حالت آن می توان 
امیدوار بــود که حدود ۷0 درصد دانش آموزان توان 
اســتفاده از این امکانــات را دارند و ۳0 درصد باقی 
مانده به دلیل فقدان زیرســاخت ها و امکانات لازم 

عملا از این مزایا محروم هستند.
صابــری تولایی تصریح کرد: بــا این حال آموزش 
های مجــازی در همچین شــرایطی بهترین ابزار 
آموزشــی محسوب شــده و باید مورد استفاده قرار 
گیرد. طبیعی اســت که اســتمرار سال تحصیلی در 
این شرایط خطیر آن هم  با حضور فیریکی و حقیقی 
دانش آموزان غیرممکن است و این سوال پیش می 
آید که در صورت استمرار این وضعیت تکلیف ادامه 

سال تحصیلی و پایان آن چه می شود.
معاون آموزش متوســطه آموزش و پرورش خراسان 

رضوی در ادامه گفت: ســناریوهایی که برای ادامه 
ســال تحصیلی می توان متصور شــد شاید از چهار 
حالت زیر خارج نباشــد، و باید خودمان را برای هر 

حالت آن آماده کنیم.
ضعیف بودن احتمال باز شدن مدارس 

وی عنوان کرد: در حالت اول در صورت عادی شدن 
شرایط و رعایت کامل پروتکل های بهداشتی وزارت 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی در یکی دو هفته 
آتی ممکن است فرصت فعالیت مجدد مدارس ایجاد 
شــود و این امکان را بوجــود آورد که یک بار دیگر 
دانش آموزان حضور خودشان را در مدرسه و کلاس 
درســش تجربه نمایند که البته با توجه به شــرایط 

پیش رو این احتمال ضعیف به نظر می رسد.

صابری تولایی افزود: در حالت دوم چنانچه شرایط 
فعلی اســتمرار پیدا کند و این دغدغه که فعالیت و 
از ســرگیری مجدد مدارس ممکن اســت سلامت 
دانش آموزان را به مخاطره اندازد و یا امکان اجرای 
پروتکل وزارت بهداشت ممکن نباشد، بهترین روش 
اســتمرار آموزش های مجازی است چرا که امکان 

حضور دانش آموزان در مدرسه میسر نیست.
امکان اعلام پایان سال تحصیلی

معاون آموزش متوســطه آموزش و پرورش خراسان 
رضــوی ادامه داد: در حالت ســوم از آنجا که همه 
دانــش آموزان فرصت بهره گیــری از آموزش های 
مجازی را پیــدا نکرده اند بطوری که در خوش بینانه 
ترین حالت ۷0 تا 80 درصد آن ها شرایط و امکانات 

لازم را در اختیار داشــته و بقیــه از آن محروم بوده 
اند. ایــن احتمال وجود دارد که با پیشــنهاد وزارت 
آموزش و پرورش و تصویب ســتاد ملی کرونا پایان 
ســال تحصیلی اعــلام و دانش آموزان براســاس 
همیــن آموخته هــای فعلی )حضــوری و مجازی( 
مورد ارزشــیابی پایانی قرار گرفته و براساس برنامه 
امتحانی اعلام شــده در صورتی که شراط عادی و 
امکان حضور دانش آموزان در جلسه امتحان فراهم 
شود، ارزشیابی پایانی متناسب با  آموخته های دانش 
آموزان و توســط مدیر و دبیر مربوطه در هر مدرسه 

انجام می شود.
ارزشیابی توسط معلمان

وی اظهــار کرد: در حالت چهارم بــا توجه به عدم 
امکان تشــکیل کلاس و کاستی های آموزش های 
مجازی از یک طرف و عادی نشــدن شرایط فاصله 
اجتماعی و عــدم امکان حضور دانــش آموزان در 
جلســه امتحان به صــورت حضوری، مســئولیت 
ارزشیابی پیشرفت تحصیلی دانش آموزان به عهده 
دبیران و مدیران مدارس بــوده و  دبیران می توانند 
بــرای اطمینان از حصول تحقــق  اهداف دروس، 
فعالیت های خارج کلاس، مطالعات مکمل درســی، 
تلاش و خلاقیت و با تکیه بر ارزشیابی مستمر نوبت 
دوم و ســایر شیوه های ارزشیابی نمره دانش آموزان 

را تعیین و ثبت نمایند.
صابری تولایــی در پایان گفت: بدیهی اســت که 
دانش آموزان پایه دوازدهم از این قاعده مســتثنی 
هســتند و اینگونــه دانش آموزان برابــر آیین نامه 
آموزشــی و امتحانات و براساس دستورالعمل های 
صادره امتحانات هماهنگ کشوری داشته و معمولا 
دو یا سه هفته پس از امتحانات پایانی نوبت دوم در 
صورت ثبت نام در آزمون سراســری کنکور شرکت 

نمایند.
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فراخوان ////
جایزه شاملو

دبیرخانه جایزه شــعر شــاملو با انتشــار فراخوانــی اعلام کرد 
علاقه مندان می توانند حداکثر تا پایــان خردادماه در این رقابت 
شرکت کنند.متن فراخوان ششمین دوره جایزه شعر احمد شاملو 
به شرح زیر است.دبیرخانه جایزه شعر شاملو مفتخر است اعلام 
کند که این جایزه امسال ششمین دوره اش را آغاز می کند. پای 
فشردن بر منظر و هدفی که همواره می گوید امروز را باید تاب آورد 
چرا که گام هایت رو به سوی طلوع فردا دارد، عزمی ست زاده اراده 

تسلیم نشدن در برابر اندیشه های انفعال طلب و مسئولیت گریزی 
که با هزار بهانه گوشه عافیت جستن و بی عملی را تجویز می کند 
تــا »در اتاقی بی روزن و بی هوا نشســتن و نالیدن« را صورتی 
موجه ببخشد.مواجهه با دشــواری های این سال ها ممکن نبود، 
جز با همت خستگی ناپذیرانه دست اندرکاران این جایزه، پشتیبانی 
مشفقانه همراهانی با وسعت توان دید منظر که از روی دغدغه و 
حس مسئولیت فردی و اجتماعی شان در قبال فرهنگ و ادبیات، 

در این شش ســال هم دوش این جایزه بوده اند.مؤسسه ی الف. 
بامداد و دبیرخانه ضمن سپاس گزاری از هم کاری مؤثر شاعران، 
ناشران، خبرنگاران و دوستداران شعر فارسی، در نظر دارد در سال 
جاری و در ششــمین دوره این جایزه، از میان کتاب های شعر نو 
منتشرشده در سال 1۳۹8 خورشیدی مجموعه ی برگزیده را در 
روز 21 آذر ۹۹ هم زمان با نود و پنجمین زادروز تولد شاعر بزرگ 

معاصر، احمد شاملو، معرفی کند.

نزدیک به سه ماه است که شیوع ویروس 
کرونا کلیــه فعالیت های فرهنگی و هنری 
را تعطیــل کرده اســت و ایــن امر باعث 
ملغی شــدن بخشــی از درآمد هنرمندان 
موسیقی می شــود. اکنون که فعالیت های 
موسیقی تعطیل شده و بخشی از مردم در 
خانه مانده اند، دیدیم که کنســرت هایی به 
صورت آنلاین برگزار شــد تا شاید بتوان 
جریان موسیقی را به نوعی در جامعه ادامه 

داد.
به گزاش ایســنا حســام اینانلو ـ نوازنده 
کمانچه ـ در این زمینه و فعالیت هایی که 
خود او در زمان قرنطینه خانگی انجام داده 

است، گفت وگویی انجام داده است.
او گفــت: حوزه فعالیت من در موســیقی، 
کلاسیک ایرانی است. جریان کنسرت های 
آنلاین تــا جایی که من دنبــال کرده ام، 
چندان به ســمت موســیقی ایرانی نرفته 
است؛ البته شــاید برگزاری این کنسرت ها 
فعــلا جهت آگاه ســازی مخاطب از وجود 

چنین پدیده ای باشد.
او اضافه کرد: در زمان قرنطینه، در صفحات 
که   هنرمندان خارجی می دیدم  اینستاگرام 
کنسرت هایی خانگی برگزار می کردند. این 
اجراها صرفا با موبایل فیلم برداری نشــده 
بــود و کیفیت بهتری نســبت به دوربین 
موبایل داشت. تماشــای اجرای آنها برای 
مــن خیلی جذاب بود؛ چون می توانســتم 
از تهران کنســرت هنرمندی را در کشور 
دیگر ببینم که در خانه خود نشســته و ساز 
می زند. البته می دانم کــه از برخی از این 
هنرمندان حمایت می شــوند و گاهی حتی 
لوگوی حامی شان در زیر ویدیو وجود دارد.

رسانه ها از موسیقی جدی حمایت کنند
این هنرمنــد در ادامه دربــاره حمایت از 
ایرانی می گوید: متأســفانه در  موســیقی 
ایران موســیقی ایرانی جایی ندارد، و پیش 
از شــیوع این بیماری نیز کنسرت های آن 

مخاطب محدودی داشــت کــه البته این 
امر مسئله ای نیســت؛ چون هر کار جدی 
در دنیا مخاطب بالایی ندارد. مســاله مهم 
به رسانه ها باز می گردد؛ زیرا متأسفانه این 
موسیقی هیچ گاه در کشور رسانه ای نداشته 
اســت؛ مثلا تلویزیون ما بــه هر دلیلی به 
موســیقی نمی پردازد ولی از طرفی جدای 
از رســانه های دیگر  تلویزیــون خیلی  از 
می توانند مانند تلویزیون عمل کنند؛ چراکه 
برخی از ســایت ها و یا اپیلیکیشــن های 
مختلف که هر کدام از آنها بازدیدکننده بالا 
دارند، می توانند از موســیقی جدی حمایت 
کنند. از طرف دیگر کنســرت های آنلاین 
می توانست در سالن برگزار نشود و با یک 
سیستم صوتی خیلی ساده و یک فیلم بردار 

در خانه هنرمند برگزار شود.  
اینانلو همچنان به بحث حمایت از موسیقی 
جــدی پرداخته و دربــاره اینکه حمایت از 
این موسیقی در این شــرایط باید چگونه 
باشــد، اضافه کرد: درست اســت که در 
موســیقی جدی همیشه با بحران مخاطب 
برگزاری کنســرت  روبه رو هســتیم ولی 
آنلاین بازگشــت اقتصــادی خاصی برای 
اسپانســر ندارد. مگر اینکــه مبلغی را به 
عنوان دســتمزد به هنرمند پرداخت کنند؛ 
زیرا شــنیده ام در موسیقی پاپ دستمزدی 
را بــه هنرمندان پرداخــت می کنند و این 
کار موجب می شــود صدمه جدی به بدنه 
موسیقی آنها وارد نشود. با این حال در این 
شرایط هم می بینیم افرادی که از برگزاری 
کنســرت حمایت می کنند باز هم ســمت 
موســیقی پاپ می روند و این امر فاجعه ای 

غم انگیز است.
او ادامه داد: گرچه که اگر اعلام شــود که 
برای مثال قرار است آقای حسین علیزاده 
)آهنگســاز و نوازنده( در ســبک موسیقی 
ایرانی نیم ســاعت از خانه خود به صورت 
آنلاین برای مردم ســاز بزنــد، مخاطبان 

زیادی خواهد داشت.
آموزش آنلاین یک پروژه شکست 

خورده است
نیز  نوازنــده درباره آمــوزش آنلاین  این 
گفت: در موســیقی کلاسیک عموما شغل 
درآمدزای موســیقیدان ها آموزش اســت؛ 
زیرا نمی توانند از کنسرت ها به آن صورتی 
که باید درآمد داشــته باشــند. اکنون هم 
که آموزش با تعطیلی آموزشــگاه ها دچار 
مشکل شــده است، همه سعی می کنند به 
آموزش مجازی روی بیاورند ولی چون این 
موضوع خیلی تازه اســت و مردم آشنایی 
چندانی ندارند فعلا به لحاظ اقتصادی یک 

پروژه شکست خورده است.
او درباره فعالیت خــود در آموزش آنلاین 
در ایــن ایام گفت: در تعطیــلات نوروز با 
افشین هاشــمی )بازیگر( به ایده او یکی 
از دســتگاه های ایرانــی را کار کردیــم و 
ویدیوهای آن را در فضای مجازی منتشر 
کردیم. تولید یک ویدیــوی 2۵ دقیقه ای 
نزدیک ۴0 ســاعت زمان برد که بســیار 

مفید بود. ولی اتفاقا با آقای هاشــمی هم 
این بحث را داشتیم که جای این برنامه در 
صفحه اینستاگرام ما نیست، مگر ما چقدر 
مخاطــب داریم؟ و از آن تعــداد فالوئر ما، 
چه تعداد از آنها چنین ویدیوهایی را تماشا 
می کنند؟ گرچه که می شــد این کارها را 
در تلویزیون ارائه داد، ولی بخش فرهنگ 
جدی در حال حذف شدن از رسانه هاست.

ویدیوهای تلفیقی موسیقی اینانلو
او درباره فعالیت موسیقایی خود در دوران 
قرنطینه که همچنان ادامه دارد، بیان کرد: 
در ایــن دوران از راه دور با آرتیســت های 
مطــرح دنیا ویدیوهایــی را ضبط کردیم، 
درواقــع بداهه های موازی را بــا آنها کار 
کــردم. محتوایی که در ذهن داشــتم این 
بود که اکنون کل بشــریت در انزوا زندگی 
می کند و قرار است همه در خانه های خود 
باشــند. حال این انزوا می تواند زمان هایی 
باعث ایجــاد یأس شــود و گاهی نوعی 
امیــد درباره آینده بعد از این اتفاق شــود. 
به همین منظــور هر بار قطعــه ای را در 

خلوتــم با کمانچه می نواختم و آن را برای 
یکی از دوســتانم در خارج از کشــور که 
مثــلا کنترباس می زد و در نــروژ زندگی 
می کرد می فرســتادم و از آنها می خواستم 
که برداشت خود را از آن قطعه با توجه به 
حال و هوای خود با سازشان برایم بنوازند 
و ارســال کنند. در نهایت هر دو ویدیو را 
میکس می کردم و تلفیقی از هر دو ســاز 

می ساختم.
او در پایــان گفت: منتهی هیچ رســانه ای 
وجود ندارد که مــن بتوانم این کارها را از 
طریق آنها منتشر کنم تا دیگران نیز بتوانند 
استفاده کنند؛ به همین دلیل این ویدیوها 
تنها در اینســتاگرام من منتشــر شد. این 
اتفــاق کار جالبی بود و واکنش های خوبی 
هم  گرفتم. خوب می شــود اگر افرادی که 
بودجه ای را برای کنسرت های آنلاین پاپ 
در نظر می گیرند، بتوانند این قبیل کارها را 
نیز به عنوان کارهای تولید موسیقی در این 
شرایط در رسانه هایی بزرگتر بازتاب دهند 

تا مخاطبان بیشتری داشته باشد.

شــمس لنگرودی معتقد اســت نوشــتن و صحبت کــردن پیرامون 
شعرهای سهراب سپهری ساده نیست.

شــمس لنگرودی شاعر،نویســنده و بازیگر در یادداشــتی از سلسله 
یادداشــت های »یک هفته با سعدی و ســپهری در فضای مجازی« 

است و در پایگاه اطلاع رسانی شهر کتاب منتشر شده، نوشته است:
نوشــتن و صحبت کردن پیرامون شعرهای ســهراب سپهری ساده 
نیســت. گاه مثل شعر سعدی آنقدر ساده به نظر می رسد که بعضی ها 
انگار می کنند که این شعرها ساده لوحانه است در حالیکه به قول حافظ 
مثل »آسمان ساده ی بسیار نقش« است یعنی به رغم سادگی ظاهری، 

بسیار عمیق و در درونش بسیار پیچیده است.
 یکی از مشکلات تاریخی در ارتباط با شعر سهراب سپهری این است 
که بالندگی و تثبیت ســپهری در دوره ای بود که شــعر ایران به شعر 
متعهد و غیرمتعهد تقســیم شده بود و عموم روشنفکران طرفدار شعر 
متعهد یعنی شعر سیاســی، شعر انقلابی و به قول همان دوره شعری 

عملگرا بودند.
آن ها هر شــعر غیر سیاســی را غیر متعهد می دانســتند و برای شعر 
غیرمتعهــد بهائی قائل نبودند و عموماً مســخره اش نیز می کردند که 
از آن جمله بود شــعر ســپهری. گمان می کنم غیــر از فروغ فرخ زاد 
هیچکس مدافع شــعر سهراب سپهری در آن سال ها نبود. مثلًا آقای 
براهنی درباره  شــعرش می نوشت »شعر بودازاده ی اشرافی«، بگذریم 
از این که فرضاً او »بودازاده ی اشــرافی« بود ولی آیا مگر »بودازاده ی 
اشــرفی« نباید شعر داشته باشد؟ یا آقای شفیعی کدکنی شعر سهراب 
سپهری را »شعر جدول کلمات متقاطع« می دانست یعنی یک مشت 

کلمات که روی هم می ریزد و می شود شعر سپهری.
آقای دســتغیب به تمسخر می گفت که ســهراب سپهری می گوید بر 
لب شبنم ایســتاده ام و می گفت آدم باید خیلی کوتاه قامت باشد تا بر 
لب شــبنم ایستاده باشد. خلاصه کلام این که سپهری را شاعر جدی 
نمی دانستند تا درباره ی شــعرش حرفی جدی بزنند. اما مردم به طور 
عام شعرهای سپهری را می خواندند و دوستدارش بودند. همان سالی 
که شــعر حجم سبز سپهری منتشر شــد )سال ۴۶( یک کتابی هم از 
آقای منوچهر آتشی منتشر شده بود. حجم سبز سپهری در عرض چند 
روز تمام شــد. شعر آتشی ماند. آتشی هم شاعر خوبی بود اما شعرش 
مدتهای طولانی ماند تا فروخته شــود، آقای سپانلو نوشتند که »شعر 
ســپهری بلغمی مزاج ها را تسکین داد و شعر آتشی در سکوت سیاهی 
فرو رفت.« برای این که تعجب کرده بودند این شــعر ناخوب چرا باید 
مورد توجه قرار گیرد. برای این که مردم دوســت داشتند، می خواندند، 
حرفی نمی زدند، نشریات در دســت روشنفکران اهل قلم بود. )و این 

رفتار به گمانم هنوز ادامه دارد.(
 اما اهمیت شعر سپهری در چه بود و هست.

1. اهمیت شــعر ســپهری یکیش در این اســت که اگر آن جمله ی 
»شوپنهاور« را یادمان بیاوریم که می گفت همه ی هنرها می روند که 
به موسیقی برسند، به موسیقی نزدیک شده بود. موسیقی بدون این که 
حرفی بزند معنی را از طریق ارتباط عاطفی به مخاطب منتقل می کند. 
آنچه که در موســیقی اهمیت دارد فرم اســت و هارمونی. هارمونی و 
تناسب درونی موسیقی است که روی مخاطب اثر می گذارد و مخاطب 
را خوشــحال و یا غمگین، نگران، ملتهب یا هیجــان زده می کند نه 
محتوای آن. اثر موسیقی چیزی نمی گوید اما فرم اثر مخاطب را منقلب 
می کند. شــعر سپهری در لحظاتی که کم هم نیست به ذات موسیقی 
نزدیک می شود، همان طور که اشعار شاملو و فروغ. برای اینکه حرف 
کلی نزده باشم مثالی بیاورم. مثلًا در شعری می گوید »مثلًا شاعره ای 
را دیدم، آنچنان محو تماشای فضا بود که در چشمانش، آسمان تخم 
گذاشت، و شبی از شــب ها، مردی از من پرسید، تا طلوع انگور، چند 

ساعت راه است.« و الی آخر. خب خیلی ها جذب این فضای شاعرانه و 
این شعر می شوند بدون اینکه مفهوم خاصی در این شعر وجود داشته 
باشــد. هرکس برداشت عاطفی و حســی خودش را از این شعر دارد. 
موســیقی یعنی این. »مرگ پایان کبوتر نیســت، مرگ وارونه ی یک 
زنجیره نیست.« لطف این شعرها در این است به ذات موسیقی نزدیک 
شــده اند وگرنه معنی روشنی ندارند. مخاطب برداشت و معنی روشنی 

به زعم خودش از آن دارد.
2. گویا ســپهری عارف بود. به نظر می رســد آنجا که می گوید »من 
مسلمانم، قبله ام یک گل ســرخ، جانمازم چشمه، مهرم نور...« اشاره 
به تسلیم شدگیش به طبیعت دارد که گرایشی بودیستی است. سراسر 
شــعر سپهری نمود تسلیم شدگی به قانون زمین است. »یاد من باشد 
کاری نکنم که به قانون زمین برخورد« او وجود همه چیز را در طبیعت 

ضروری و لازم می داند.
و تعجــب می کند »که چرا در قفس هیچکســی کرکس نیســت« و 
می پرســد مگر »گل شــبدر چه کم از لاله قرمز دارد«. با این وصف 
او تنها شــاعر عارف ما بوده که موفق شــده باورهای عرفانیش را به 
شــعر نیما پیوند بزند. اگر چه سهراب ســپهری هم به لحاظ ذهنی و 
هم زیبائی شناسی تحت تأثیر هوشنگ ایرانی بود اما هوشنگ ایرانی 
متاســفانه ادامه نداد و موفق نشد که راه پیدا کند به دل مردم و ذهن 
روشــنفکران. بعد از مولوی شــاعران عارف فراوان آمدند و رفتند اما 
شعرهای همه شان همانند بوده و زیباشناسی شان در بسته و تکراری. 
ســپهری تنها شاعر عارف زبان فارسی در طول تاریخ ما بود که زبان 
جداگانــه و تازه یی داشــت. اما بحث ما در اینجــا نه اهمیت دادن به 
عرفان ســپهری بلکه همین تازگی و نوآوری در زبان و کیفیت حیرت 
انگیز شعرش بود. همان عامل و عواملی که شاملو و فروغ را به جایگاه 
رفیع رســانید. حرف مولوی و حافظ را صدها شاعر دیگر زده بودند و 
می زنند، حرف شاملو و فروغ را نیز ده ها شاعر دیگر. اهمیت اینها اگر 
چه در چیزی که می گویند هم بود اما بیشتر در چگونه گفتنشان بود. 
اگر شاملو در شعر عاشــقانه بزرگ است به پاس رسیدن به هارمونی 
درونی شــعرهایش بود »پیشانی ات آیینه ای بلند است، تابناک و بلند، 
کــه خواهران هفت گانه در آن می نگرند تا به زیبایی خویش دســت 
یابند«. اما شاملو در حوزه ی شعر متعهد که نوع مورد توجه روشنفکران 
آن زمان بود قرار می گرفت و مورد اســتقبال قرار می گرفت و سهراب 
سپهری در حوزه ی شعر غیر متعهد که نخوانده مردود شمرده می شد.
۳. و نکته ی دیگر این که هیچ هنری جدا از واقعیت نیســت. هر اثری 
هر چقدر هم که انتزاعی باشــد بهرحال یــک جوری بازتاب واقعیت 
اســت؛ بازتاب واقعیت در ذهن هنرمند اســت که یکی شاعر متعهد 
می شــود و یکی هم شــاعر غیرمتعهد. آثار هنری مثل دیدن چهره 
آدمی اســت در آیینه. بستگی دارد به چهره ات و به آینه. آینه محدب 
باشــد یا مقعر، کج و کوله باشــد یا خط خطی، چهــره را را دگرگون 
می کند و متفاوت. ذهن هنرمند آیینه ئی است در برابر واقعیت. و هنر 
نتیجه بازتاب واقعیت اســت در ذهن هنرمند. بدین سبب این نکته را 
به میان آوردم که بگویم هنر بســیاری از هنرمندان بازتاب مســتقیم 
واقعیت اســت در ذهنشان، که البته هیچ ایرادی هم ندارد و به گمانم 
حتا خوب اســت، اما سپهری به سبب آن نوع نگاه عرفانی یا هر اسم 
دیگر، محصور در تاریخ زمان خودش نیست و انگار از بیرون به قضایا 
نگاه می کند. او با وجود آنکه به تاریخ دوران خود پاســخ می گفت اما 
پاســخش از لونی دیگر بود. همگانی نبود. زاویه دیدش فرق می کرد. 
او از جائی به مســائل دورانش نگاه می کرد که هیچ شاعر هم عصرش 
نــگاه نمی کرد. بیرون از تاریخ خود را نگه می داشــت و این به نظرم 
نکته ی مهمی در رفتارش با دیگران بود. و تصور می کنم که به همین 
دلیــل بود که هرگز مصاحبه نمی کــرد و از دیدگاهش حرفی نمی زد. 

او می دید که حرفهایش حرفهای آن دوره نیســت. و جو حاکم شــعر 
متعهد و ذهن متعهد سیاســی و انقلابی سخنش را برنخواهد تابید که 
می گوید »کار ما نیســت شناسائی راز گل ســرخ« و می گوید »جای 

مردان سیاست بنشانید درخت، تا هوا تازه شود«.
 ۴. اما نکته ی آخر و مهم این که عموماً وقتی شاعران کلمات معمولی 
و روزمره را وارد شــعر می کنند شعرشــان از شعریت خالی می شود و 
حالت هزل و طنز و شوخی به خودش می گیرد. بنیان گذار این موضوع 
که ما باید از همه ی کلمات عادی اســتفاده کنیم، و اینکه این شاعر 
اســت که به کلمات ارزش شــعری می دهد نه کلمات به شــعر، نیما 
یوشــیج بود. نیما تمام همتش را به خرج داد تــا نظرش را از قوه به 
فعل در آورد و به این مهم دســت پیدا کند و در بسیاری از شعرهاش 
موفق هم شــد. اما آنهایی که توانستند میز وصندلی و چرخ و هواپیما 
و پاســبان را وارد شعرشان کنند و هویت شاعرانه به آن ببخشند و به 
هیچ وجه شعرشان به هزل و طنز درنغلتد سهراب سپهری بود و فروغ 
فرخ زاد. این به هیچ وجه از ارزش دیگر شاعران کاسته نمی کند. آن ها 
متوجه این قضیه بودند و به ســمتش نرفتنــد. فروغ فرخ زاد می گوید 
من وقتی به ســمت کلمات روزمره و نوشتن شــعری رفتم که انگار 
دارم حرف معمولی می زنم که شــعری از شــاملو خواندم که می گفت 
شــاعر امروز باید کفش واکس زده به پا کنــد. خب، آوردن »کفش 
واکس زده« در شــعر راحت نیست. اما خود شاملو می دانست که این 
را نمی تواند ادامه دهد به ســمت زبان آرکائیک رفت و آن را ادامه داد 
و کارخوبی هم کرد و موفق هم شــد. اما فــروغ گرفت و ادامه داد و 
چرخ خیاطی، ادکلن، فلســفه، معتاد، فردین، پپسی.. را وارد شعر کرد 
و اعتلای شــعری به کلمات بسیار معمولی بخشید. سپهری نیز چنین 
کرد و موفق شــد. ســپهری از این نظر یکی از برترین شاعران بود. 
یعنی طوری کلمات عادی را وارد شــعر می کند که بســیار طبیعی به 

نظر می رسد.
 نتیجه کلام اینکه ســپهری برآورده مردم اســت نه روشــنفکران. 
روشنفکران به شــعر متعهد باور داشتند. و منظور آن ها از تعهد، تعهد 
هنرمند به اعتلای سیاســی جامعه بود، در حالی که سپهری اعتقادی 
به اینگونه کار سیاســی نداشت. او سیاست را خوار می دید و می گفت 
»من قطاری دیدم که سیاســت می برد، و چه خالی می رفت«. مشغله 
و گفت و گوی او مثل حافظ با هســتی بود. اشعار او در نظر بسیاری 
از روشــنفکران فانتری و سانتی مانتال و سست بنیاد بود در حالی که 
مــردم بی آن که عمق نظرش را بدانند از ســادگیش لذت می بردند و 
می خواندند و لذت می بردند و می برنــد. با این همه می خواهم بگویم 
که دغدغه ی روشــنفکران را می شناسم و با حرمت به آنان می خواهم 
بگویم آری وقتی که ابتدائی ترین حقوق سیاســی پایمال  شــود، همه 

چیز سیاسی خواهد شد.
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مدیر پردیس سینمایی گلشن گفت:

سینماها نمی توانند ضرر تعطیلی خود را 
جبران کنند

مدیر پردیس سینمایی گلشن مشهد گفت: صرفاَ تخصیص بودجه ای برای حقوق کارکنان 
و پرســنل مجموعه ها تا زمان آغاز به کار سینماها کافی نیست و باید به طورجدی برای 

آن تصمیم گیری شود.
به گزارش ایســنا فرزین جیرانی، درخصوص اقدامات مسئولان برای سینما در روزهای 
شیوع ویروس کرونا، اظهار کرد: به طورکلی سینماها و به ویژه سینماهای کوچک با این 
مقدار بودجه ای که برای آن ها در نظر گرفته شده است؛ نمی توانند هزینه های از دست رفته 

و ضرر و زیان های به وجود آمده را جبران کنند.
وی ادامه داد: بازشــدن ســینماها باید بخش کوچکی از دغدغه مسئولین باشد و باید با 
تشکیل اتاق فکر درخصوص زمانی که سالن های سینما فعال خواهد شد؛ تصمیم گیری، 
برنامه ریزی و مدیریت بحران شــود که آیا مردم پس از عبور از این شــرایط، به ســینما 

خواهند رفت؟
مدیر پردیس سینمایی گلشن مشهد بیان کرد: سالن های تئاتر و کنسرت ممکن است در 
برخی روزها و زمان ها اجرا نداشته باشند، اما درسالن های سینما به صورت مداوم و هرروزه 
فیلم های مختلف، اکران داشته اند. به طوری که سینما یک چرخه اقتصادی ایجاد کرده و به 
عنوان صنعت شناخته شده است. ولی متأسفانه درحال حاضر این چرخه صنعت خوابیده است 

و باید برای آن تصمیم جدی و اساسی گرفته  شود.
جیرانی افزود: درخواست من از مسئولین این است که هدفمند، اصولی و درست  وحسابی 
در این خصوص برنامه ریزی کنند. در این مواقع اولین مشاغلی که اداره کار و رفاه اجتماعی 
باید از آن ها حمایت کند، مشاغل پرخطر است. پرسنل و مجموعه ما دو ماه است که حقوق 
ندارند و چگونه باید این دو مــاه را زندگی کنند؟ هم چنین کارفرمایی که چندین میلیارد 

هزینه کرده و دچار بحران شده است؛ چگونه می تواند حقوق مجموعه را پرداخت کند؟
وی عنوان کرد: این اتاق فکر باید در هر استان با توجه به شرایط موجود و از طریق امور 
سینمایی تشکیل شود، با مدیران سینمایی جلسه تشکیل شده، کارگروه تخصصی تشکیل 
شــود، بحران ها را بررسی کند و ســپس برای آن برنامه ریزی و تصمیم گیری شود. زیرا 
شرایط استان ها با یکدیگر و با پایتخت متفاوت است. به طوری که پس از آن سرفصل ها 

و برنامه های آماده شده را به وزیر، رئیس دولت و سازمان برنامه و بودجه ارجاع دهند.
مدیر پردیس سینمایی گلشن مشهد اضافه کرد: به صورتی که برای سینماهایی که بسیار 
ضربه خورده اند، بودجه، اعتبار و یا بســته های حمایتی مناســب و خوبی تخصیص داده 
شــود تا بتوانند نفس تازه کرده و مقداری از فشارها کاسته شود. ما می دانیم که کشور با 
مشکلات زیادی در زمینه های مختلف روبه رو است اما این سوال وجود دارد که چرا نسبت 
به مهم ترین، شادی بخش ترین و کلیدی ترین بخش حوزه فرهنگی ایران و آسیب هایی که 

به آن وارد شده است؛ تا این اندازه بی تفاوت هستیم؟
وی تشریح کرد: نزدیک دو ماه است سینماها تعطیل شده اند و تاکنون جلسه ای با حضور 
مدیران سینما تشکیل نشده  اســت. از ابتدای اسفندماه که به دلیل شیوع ویروس کرونا، 
سینماها تعطیل شــده اند وضعیت سینماها اسف بار شده و عمق فاجعه برای سینما اتفاق 
افتاده است. تمام سینماهای کشور با مشکلات زیادی در زمینه های فیلم، فروش و درآمد 

مواجه هستند و درحال حاضر مشکلات مربوط به کرونا نیز به آن افزوده شده است.
مدیر پردیس سینمایی گلشن مشــهد گفت: ایام ماه مبارک رمضان وماه محرم و صفر، 
سینما دچار افت فروش می شود؛ در ایام اسفندماه و فروردین ماه به دلیل تعطیلات نوروزی 
و وجود شــور و نشاط نوروز، زمان پیک سینما اســت؛ این نشاط اجتماعی لازم و ملزوم 
پردیس های سینمایی است و رابطه ای دوطرفه بین آن ها وجود دارد به طوری که مردم با 

تماشای فیلم های مورد علاقه خود باعث رونق سینما نیز می شوند.
جیرانی تصریح کرد: امســال در حالی که ما ســینماداران منتظر فروش و رونق خوب و 
مناسب اکران فیلم  های جشنواره فجر و فیلم های سینمایی طنزبوده ایم؛ با شیوع ویروس 
کرونا، دو زمان اساسی و کلیدی فروش اسفندماه و فروردین ماه خود را ازدست داده ایم؛ و 
قطعا بعد از اتمام این شرایط نیز میزان فروش بلیت  های سینما شیب نزولی خواهند داشت.

وی اظهار کرد: با توجه به وضعیت سینماها در شرایط شیوع ویروس کرونا، نمی دانیم چه 
اتفاقی برای سینماها خواهدافتاد و برای همه مجموعه های سینمایی ایران این سوال وجود 
دارد که با توجه به این که سینما جزء مشاغل پرخطر محسوب می شود؛ پس از فعال شدن 
سالن های ســینما، وجود ویروس، قرار گرفتن مردم در فضای سربسته و عدم وجود دارو 
و واکسن برای این ویروس، چه پروتکل هایی برای آغاز به کار سینماها وجود دارد و این 

شرایط چگونه قرار است مدیریت شود؟
مدیر پردیس سینمایی گلشن مشهد بیان کرد: این اتفاق نه تنها سینماداران بلکه صاحبان 
فیلم را نیز تحت تأثیر قرار داده اســت؛ به طوری که برای ساخت فیلم های خود میلیاردها 
تومان هزینه کرده اند تا در ایام اسفندماه، فروردین ماه و اردیبهشت ماه با اکران فیلم هایشان 
فروش خوبی داشته  و بخشی از هزینه های خود را به دست آورند. سینما در گذشته نیز دچار 

بحران بوده و بحران آن در حال حاضر به اوج خود رسیده است.
جیرانی گفت ادامه داد: اما متأســفانه نسبت به این مقوله عکس العمل خاصی نشان داده 
نشده و در واقع به نظر می رسد نسبت به سرمایه گذاری که دوره ای برای مردم شور، نشاط 
و امید ایجاد کرده اســت، دغدغه ای وجود ندارد. امروزه مجموعه های سینمایی کشور که 
برای افراد زیادی اشــتغال زایی و کارآفرینی کرده اســت، به فضایی تعطیل و خاک گرفته 

تبدیل شده است.
وی اضافه کرد: من آمار دقیقی از میزان فروش در نوروز سال گذشته را ندارم اما طبیعتا به 
دلیل اکران فیلم های خوب و جذاب و فیلم های جشنواره، همه سینماهای کشور پررونق 
بوده و فروش خوبی داشته اند. سال گذشته در اسفندماه و فروردین ماه فیلم های جشنواره 
اکران شدند و در کنار آن از اواخر اسفندماه اکران فیلم های نوروزی را داشتیم و پس از آن 

در فروردین و اردیبهشت ماه، خوب، قوی و پرقدرت فروش بلیت داشته ایم.
مدیر پردیس ســینمایی گلشن مشهد خاطرنشان کرد: با توجه به این که سینماها در ایام 
زیادی مانند شهادت ها و ... تعطیل هستند؛ با استفاده از درآمد این چندماه پرفروش، بقیه 
ماه ها مدیریت شده و برخی از ضررها را جبران می شود. اکنون با توجه به شرایط ایجادشده 

وضعیت سینما خوب نیست.
جیرانی درخصوص پیش بینی شــرایط ســینماها در آینده افزود: ممکن است سینماها در 
خردادماه و یا اوایل تیرماه فعال شوند و ما نیز تا آن زمان باید صبر کنیم و شرایط را تحمل 
کنیم. پس از آن نیز با اعمال محدودیت ها، قانون ها و پروتکل های خاصی که باید مسئولین 

مربوطه تدارک ببینند و تعیین کنند، فعالیت خود را شروع کنیم.
وی با بیان این که امیدواریم هرچه سریع تر واکسن و داروی این بیماری کشف شود و تمام 
دنیا از این وضعیت رهایی پیدا کنند، ادامه داد: در آخر خواهش من از مســئولین اســتان، 
کشور، رئیس جمهور و هیئت دولت این است که به مشاغل پرخطری که تاکنون تعطیل 
بوده و ممکن اســت در شرایطی که هنوز واکسن این ویروس کشف نشده است مشغول 

فعالیت شوند، کمک کرده و از پرسنل آن ها حمایت کنند.

در گفت و گو با یک نوازنده مطرح شد

موسیقی ایرانی در ایران جایی ندارد
اخبار
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بارش باران با فعالیت ســامانه بارشی جدید از عصر پنج شنبه هفته جاری 
همراه با کاهش دما در خراســان رضوی آغاز می شود و تا روزهای ابتدایی 
هفته آینده بیشــتر مناطق اســتان را فرا می گیرد.به گزارش صبح امروز، 
کارشناس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی خراسان رضوی روزگذشته 
با بیان این مطلب افزود: بارشــهای پراکنده رگبــاری که از ابتدای هفته 
جاری در استان جریان دارد تا روزهای پایانی این هفته به ویژه در ساعات 
عصر ادامه دارد. مرتضی اثمری افزود: این بارش ها بیشتر در نواحی جنوبی 

و غربی استان ن رضوی همراه با  وزش باد و افزایش ابر رخ می دهد.
 وی ادامه داد: بیشــینه دمای هوای امروز مشهد 2۷ درجه سلسیوس پیش 
بینی شــده است که روز چهارشنبه  تغییری نداشته و روز پنج شنبه به 28 
درجه می رسد.کارشــناس مرکز پیش بینی اداره کل هواشناسی خراسان 
رضوی گفت: بیشینه دمای هوای مشهد در روز جمعه  21 درجه سلسیوس 
پیش بینی شده است. اثمری افزود: کمینه دمای هوای مشهد تا پایان هفته 

به 1۵ درجه افزایش می یابد.

 سامانه بارشی جدید 
خراسان رضوی را فرا 
می گیرد

رفع تصرف از اراضی دولتی شهرستان تربت 
حیدریه به متراژ 330 متر مربع و  ارزش 2 

میلیارد و 650 میلیون ریال 
رییس اداره راه و شهرســازی شهرســتان تربــت حیدریه از رفع تصــرف دو مورد 
دیوارکشی در اراضی ملی این شهرستان به متراژ ۳۳0 متر مربع و  ارزش 2  میلیارد 

و ۶۵0 میلیون ریال خبر داد.
به گزارش صبح امروز، مهدی یوســفی مقدم با اعلام این خبر گفت : تعدادی افراد 
سود جو اقدام به تصرف و دیوارکشی در اراضی دولتی این اداره واقع در پلاک های 
۵08 و پلاک 2۳۷/۵۷۳ از یک اصلی کوی صدف و کوی نجد در محله رباط علیا و 
رباط بالا  در مورخ 12 و ۹۹/1/1۹ کرده بودند که با اخذ دستور قضایی ، دیوارکشی 

انجام شده تخریب و اراضی دولتی رفع تصرف شد.
وی تعداد ساخت و سازهای تخریب شده را 2 مورد ، ۳۳0 متر مربع و ارزش تقریبی 
اراضی رفع تصرف شده 2 میلیارد و ۶۵0 میلیون ریال عنوان کرد وافزود: با اقدام به 
موقع نیروهای پرتلاش گشــت حفاظت اراضی ملی زمین و مسکن راه و شهرسازی 
شهرستان تربت حیدریه با هماهنگی و حمایت دستگاه قضایی از تصرف زمین مذکور 

جلوگیری بعمل آمد .
شایان ذکر است شــهروندان محترم می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلف و 
زمین خواری با شماره تلفن ثابت به شماره 0۵1۳۷۶۵01۷۹ و سامانه تلفن گویای ۴ 
رقمی 1۶۵۶ تماس بگیرند و هرگونه دخل و تصرف و یا تعرض و دخالت در اراضی 

ملی و دولتی را به یگان حفاظت اعلام کنند.

آغاز عملیات بهسازی و روکش آسفالت 
خیابان شهید اسماعیل پور در منطقه 5

شــهردار منطقه پنج از آغاز عملیات بهســازی و روکش آســفالت در خیابان شهید 
اسماعیل پور خبرداد.

به گزارش صبح امروز، حســین عبدالله زاده اظهار کــرد: این عملیات به طول بیش 
از دو هزار و ۴00 متر از معابر این محور در دو لاین رفت و برگشــت بولوار شــهید 

اسماعیل پور، حد فاصل میدان نبوت و تقاطع میرزا کوچک خان را شامل می شود.
وی افزود: هدف از این اقدام، سهولت در تردد شهروندان و توسعه زیرساخت ها است 

که با بیش از سه هزار تن آسفالت در حال اجرا است.
شهردار منطقه پنج بیان کرد: یکسال گذشته تاکنون در راستای توسعه زیرساخت ها، 
بیش از 1۶0هزار متر از معابر سطح منطقه بهسازی و روکش آسفالت شده است که 

این عملیات همچنان ادامه دارد.

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک شهرداری 
مشهد اعلام کرد؛

بهره برداری از تقاطع غیرهمسطح 
ابوطالب در22بهمن امسال

معاون عمران، حمل ونقل و ترافیک 
تقاطع  شــهرداری مشــهد گفــت: 
غیرهمســطح ابوطالب در 22 بهمن 
امســال با اعتباری بالغ بر۳1 میلیارد 
تومان آماده بهره برداری خواهد شد.

به گــزارش صبح امــروز، خلیل ا... 
کاظمی دراین خصوص افزود: پروژه 
تقاطع غیرهمسطح ابوطالب با هدف 
برقراری ارتباط میان بولوار ابوطالب شــمالی با بزرگراه شــهید چراغچی، همچنین 

بخش مرکزی شهراجرا خواهد شد.
وی اضافه کرد: درحال حاضر بزرگراه شــهید چراغچی به عنوان یک شریان حیاتی 
با بولوار ابوطالب به صورت یک ســه راهی تقاطع دارد که به وسیله دوربرگردان تازه 
تاســیس غیرهمسطح با فاصله مناسب در دو ســمت بولوار تکمیل شده است، که با 
اجرای تقاطع غیرهمســطح ابوطالب، بخش جنوبی بولوار با عبور از بزرگراه شــهید 

چراغچی به بخش شمالی متصل خواهد شد.
وی تصریح کرد: اجرای این پروژه که ظرف 10 ماه انجام خواهد شــد در ســهولت 
تردد و کنترل تبادل ترافیک میان بزرگراه شهید چراغچی و بولوارابوطالب تاثیر بسیار 
زیادی خواهد داشــت وهمچنین دسترسی بولوارولیعصر به راه جانبی شمالی بزرگراه 

شهید چراغچی و بولوار ابوطالب شمالی را تامین خواهد کرد.
کاظمی ادامه داد: عملیات اجرایی پل اصلی تقاطع ابوطالب با عرشــه تیر بتنی پیش 
ســاخته به طول حدود 18۷ مترو پل روگذر از راه دسترسی به بولوار ولیعصر به طول 
11متر با انجام ۵۷00 مترمربع عملیات خاکی به زودی آغاز و ظرف 10 ماه و با پیش 

بینی هزینه ۳1 میلیارد تومانی احداث خواهد شد.

توسعه فضای سبز ارتفاعات جنوبی 
مشهد اولویت  سال ۹۹

معاون خدمات شــهری شهرداری مشــهد در حاشــیه بازدید از فضای سبز جنوبی 
شــهر مشهد گفت: توسعه کمربند ســبز جنوبی با ایجاد طرح های آبخیزداری، ایجاد 
تفرجگاه های طبیعی و کاشت درخت، یکی از اولویت های معاونت خدمات شهرداری 

در سال ۹۹ خواهد بود.
بــه گزارش صبح امروز، مهدی یعقوبی در بازدید از ارتفاعات جنوبی به همراه جمعی 
از مدیران حوزه خدمات شــهری اظهار کرد: باتوجه به اینکه کمربند  ســبز جنوبی از 
طبیعت زیبایی برخوردار است و مورد توجه شــهروندان و طبیعت دوستان قرار دارد، 
لذا شــهرداری مشهد اهتمام ویژه ای به توسعه طبیعی این منطقه در راستای افزایش 
سرا نه فضای سبز شــهری دارد و در خصوص توسعه و بهسازی آن، گام های بسیار 

خوبی برداشته شده است.
وی افزود: گســترش فضای ســبز در این محدوده طی سال های اخیر، باعث احیای 
بســیاری از چشمه های این منطقه و توسعه اکوسیستم گیاهی و جانوری آن، به ویژه 

در دره های کمربند سبز شده است.
یعقوبی با بیان این که غالب درختانی که در این عرصه کاشته شده است، از گونه های 
کم آب طلب، بومی و همچنین از درختان میوه دار هستند، افزود: در سال ۹8 مجموعاً 
۵2۴ هکتار درختکاری درعرصه های کمربند ســبز با اولویت ضلع شــمالی و جنوبی 
ارتفاعات جنوبی در دســتور کار قرار گرفت کــه در مجموع ضمن تکمیل فضاهای 
خالی عرصه های درختکاری قبلی، بیش از 28۹ هکتار توسعه در کمربند سبز جنوبی 

صورت پذیرفت.

شهردار مشهد اولویت های مدیریت شهری در سال 99 را اعلام کرد:

تمرکز بر حمل و نقل پاک و کاهش آسیب های اجتماعی  
شهردار مشــهد گفت: مدیریت شهری مشهد در سال 
۹۹ بر چهار موضوع حمل ونقل پاک، کاهش آســیب 
های اجتماعی، رسیدگی بیشتر به مناطق کم برخوردار 
و اقدامات مســتمر و قوی در مبارزه و پیشــگیری از 
شــیوع کرونا متمرکز خواهد بود که ایــن امر نیازمند 

همکاری و همدلی همه دستگاه ها است.
به گزارش صبح امروز، محمدرضا کلائی روز گذشــته 
در اولین جلسه شورای اداری شهرستان مشهد درسال 
۹۹ با اشاره به اینکه برای دست یابی به توفیق در این 
چهار هدف، نیازمند همکاری سایر دستگاه ها و حمایت 
مسئولان استان هستیم افزود: در مبارزه با آسیب های 
اجتماعی که موضوعی کاملا بین دستگاهی است باید 
کارگران ســاختمانی، کودکان کار، معتادان متجاهر و 

کارتن خواب نیز مورد توجه قرارگیرند.
وی اضافــه کرد: یکی دیگر از اهداف ما در ســال ۹۹ 
دســت یابی به حمل ونقل پاک و برقی کردن اتوبوس 
ها، تاکســی ها وبهره منــدی حمل ونقــل باری از 
موتوربرقی اســت که امیدواریم در این مسیربه توفیق 
نسبی دســت پیدا کنیم.وی با اشــاره به رسیدگی به 
مناطق کم برخوردار به عنوان یکی دیگر از موضوعات 
مورد توجه مدیریت شــهری در ســال ۹۹ اظهارکرد: 
در نظر داریم تا در ســال جاری با برقراری انســجام 
و هماهنگی میان همه دســتگاه ها رســیدگی و توجه 

بیشتری به مناطق کم برخوردارشهر داشته باشیم.
کلائی تصریح کرد: همچنین ادامه اقدامات مســتمر و 
قوی در راستای مبارزه با شیوع ویروس کرونا موضوع 
مهم دیگری است که در سال ۹۹ مورد توجه شهرداری 
مشــهد قراردارد.شهردارمشهد با تشکر از حمایت های 
استاندار و فرمانداراز اقدامات شــهرداری ادامه داد: از 
همه دستگاه ها تقاضا دارم تا در دست یابی به موفقیت 

در این چهار محورمدیریت شهری را یاری کنند.
وی بــا بیان اینکه فرماندارمشــهد تحقق ۹ راهبرد را 
ازمدیریت شــهری درسال ۹8 خواســتار شده بود که 
امیدوارم موفق عمل کرده باشیم، افزود: اولین موضوع 
یکپارچه دیدن شهر مشهد و شهرستان مشهد از سوی 
مدیریت شــهری بود که اعتقاد داریم مجموعه مشهد، 
حریم و مجموعه های دیگر شهرســتان را نمی توان 

جدا ازیکدیگردید، لذا ســعی کردیــم وظایف خود را 
فارغ ازخط مرزی انجام دهیم.وی گفت: موضوع دوم؛ 
توجه به مناطق کم برخوردار و بحث بازآفرینی شهری 
بود که بــه آن ورود پیدا کــرده و اقدامات خوبی نیز 
در این راســتا انجام شده است.وی اضافه کرد: حرکت 
درچهارچوب معین اقتصادی شهرستان مشهد از سوی 
مدیریت شهری ســومین موضوعی بود که فرمانداری 
و شخص استاندار درســال ۹8 برآن تاکید داشتند که 
در این مســیربه موضوعات و برنامه ریزی های کلان 
توجه کرده ایم.کلائی توجه به موضوعات سایر دستگاه 
ها را از دیگر راهبردهای مورد درخواســت فرمانداری 
مشــهد عنوان کرد وافزود: در این راســتا در سال ۹8 
سعی کردیم با محوریت فرمانداری مشهد موضوعاتی 
که در گذشته مغفول مانده بود را به سرانجام برسانیم.
شهردارمشــهد تصریح کرد: یکی دیگر از درخواســت 
های فرمانداری از مدیریت شــهری مشهد، کمک به 

برگزاری انتخابات بود، که موضوعی بسیار مهم تلقی 
می شــد و خوشــبختانه این انتخابات در دوم اسفند 
به خوبی برگزار شــد و یکــی از بهترین، منظم ترین 
و عادلانه ترین انتخابات بود.وی ادامه داد: ششــمین 
موضوعی که فرمانداری مشهد درسال ۹8 از مدیریت 
شــهری خواســته بود تا به آن توجه بیشــتری شود 
پیشــبرد برنامه های اجتماعی شهرســتان مشهد بود 
که شهرداری ســال گذشــته اقدامات خوبی درحوزه 
ســاماندهی معتادان متجاهرو سایر مظاهر آسیب های 
اجتماعــی انجــام داد و این موضوع در ســال ۹۹ نیز 
ادامه خواهد داشــت.وی گفت: افزایش سطح کیفیت 
خدمــات به مردم در شهرســتان مشــهد، یکی دیگر 
ازموضوعاتی بود که فرمانداری از شــهرداری خواستار 
توجه بیشــتر به آن شــده بود که در این راستا سعی 
کردیــم حوزه هــای حمل ونقل، خدمات شــهری و 
پســماند را بیشــتر مورد توجه قراردهیم.کلائی افزود: 

یکی دیگر از مــواردی که فرماندارمشــهد بر تمرکز 
شهرداری روی آن تاکید داشت توجه به رفع معضلات 
گروه ها و مناطق کم برخوردارتر شهرســتان مشــهد 
بود که در این راســتا مدیریت شــهری به بازآفرینی 
محلات کم برخوردارتر ورود پیدا کرده و به مناســب 
ســازی محلات برای تردد معلولان توجه کرده است.

شهردارمشــهد به نهمین خواسته و راهبرد فرماندار از 
مدیریت شهری در سال ۹8 اشاره و اظهارکرد: نهمین 
موضوع پاسخگویی، شــفافیت، مبارزه با فساد و توجه 
به خواســته های شهروندان از سوی شهرداری مشهد 
بود که درکنارسامانه فاش، نرم افزار »چشم شهر« نیز 
درسال گذشته رونمایی شــد.وی در ادامه گفت: علی 
رغم رکود اقتصادی،آسیب های ناشی ازشیوع ویروس 
کرونا معتقدم با توجه به شــرایط شهرســتان مشهد و 
پشتیبانی مسئولان اســتان و هم افزایی و همدلی که 

وجود دارد می توان کارهای بزرگی انجام داد.

اداره کل  گردشــگری  معــاون 
میــراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دســتی خراســان رضوی 
گفت:  فعالیــت واحدهای اقامتی 
در شــهر مشهد بستگی به فعالیت 
رضوی  مطهر  حرم  بازگشــایی  و 
دارد و طبیعتا هــر زمانی که حرم 
مطهر بازگشایی شود، اولین مکانی 
که لازم است باز باشد، واحدهای 

اقامتی رسمی است.
با  یوســف بیدخوری در گفت وگو 

ایسنا در خصوص آخرین وضعیت فعالیت و عدم فعالیت هتل ها در مشهد، با بیان این مطلب اظهار کرد: 
مطابق دســتور و اطلاعیه ای که از طریق استانداری داده شــد، واحدهای اقامتی استان تعطیل بوده اند 
که این تعطیلی کماکان تا کنون ادامه داشــته اســت، علت آن نیز در اطلاعیه ستاد ملی مبارزه با کرونا 
کشــور شناسایی واحدهای اقامتی به عنوان مشاغل پرخطر اســت.وی افزود: جلسات متعددی در مورد 
واحدهای اقامتی برگزار و در آخرین جلســه اعلام شد واحدهایی که درخواست بازگشایی دارند، به اداره 
کل اعلام کنند که از مجموع 2۳8 هتل در استان تعداد محدود 2۷ هتل تقاضای بازگشایی داشتند، این 
مطلب برای طرح در جلســه ستاد مقابله با کرونا استان به اســتانداری فرستاده شده که هنوز تصمیمی 
در این مورد گرفته نشده اســت.معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراســان رضوی با بیان اینکه  فعالیت واحدهای اقامتی در شــهر مشهد بستگی به فعالیت و بازگشایی 
حرم مطهر رضوی دارد و طبیعتا هر زمانی که حرم مطهر بازگشــایی شــود، اولین مکانی که لازم است 
باز باشــد، واحدهای اقامتی رســمی اســت، اضافه کرد: در حال حاضر واحدهای اقامتی اجازه فعالیت 
نداشته و واحدهای اقامتی در استان خراسان رضوی نیز فعالیتی ندارند.بیدخوری ادامه داد: در این زمینه 
نیز مکاتبات لازم انجام شــده و در دستورالعمل شــماره 2 ادراه کل میراث فرهنگی و گردشگری برای 
بازگشایی به واحدهای اقامتی ابلاغ و قید شده است که واحدهای اقامتی برای بازگشایی ابتدا باید تقاضا 
دهند، ســپس آمادگی لازم را لحاظ معاینه بهداشتی پرسنل داشته و مواد ضد عفونی کننده را تهیه کرده 
باشــند.وی در خصوص تصمیمات جدید برای بازگشایی واحدهای اقامتی گفت: اگر در آینده واحدهای 
اقامتی تصمیم به آغاز فعالیت بگیرند، باید پروتکل های بهداشــتی که از ســمت وزارت میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع  دستی و وزارت بهداشــت در این زمینه ابلاغ شده است رعایت شود؛ ما همچنین 
منتظر تصمیم ستاد مقابله با کرونا استان هستیم تا به ما اعلام کرده و ما نیز به واحدهای اقامتی اعلام 
کنیم.معاون گردشگری اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی خراسان رضوی تشریح کرد: 
البته ما باید این آمادگی را داشــته باشــیم که اگر زمانی با بازگشایی و فعالیت واحدهای اقامتی موافقت 
شــد، حتما مسائل بهداشتی رعایت و شرایطی فراهم شود که سلامت زائران و پرسنل واحدهای اقامتی 

دچار مشکل نشود.

 

رئیس اداره میراث فرهنگی گردشــگری و صنایع دســتی تربت حیدریه از احیای قفل ســازی سنتی با 
اعطای مبلغ 1۵0 میلیون ریال تسهیلات بلاعوض به هنرمند قفل ساز سنتی این شهرستان خبر داد.

بــه گزارش صبح امروز علی محمدی 1۳۹۹ با بیان این مطلب افزود: »در راســتاي احیا، حفظ و ترویج 
هنرهای ســنتی و صنایع دستی این شهرســتان مبلغ 1۵0 میلیون ریال تسهیلات بلاعوض به هنرمند 

قفل ساز سنتی  به هنرمند علي خوش نیت حاجي یار اعطا شد.«
او ادامه داد: »با توجه به این که احیا، حفظ و ترویج هنرهاي سنتي و صنایع دستي و حمایت از هنرمندان 
این رشته ها از رســالت هاي وزارت میراث فرهنگی گردشگری و صنایع دستی است، رشته قفل سازي 
ســنتي از رشته هاي منسوخ شده شهرســتان تربت حیدریه در حال حاضر به مدت ۳ سال با حمایت و 
همکاري معاونت صنایع دستي خراسان رضوي و اداره میراث فرهنگي و به همت هنرمند این شهرستان 

احیا شده است.«
محمدی تصریح کرد: »با سیاســت هاي حمایتي برای کمک به حفظ و ترویج هر چه بهتر رشــته هاي 
منســوخ شده صنایع دستي و هنرهاي سنتي تســهیلات بلاعوض به هنرمندان این رشته ها تعلق مي 

گیرد.«
او با بیان این که رشــته قفل سازي ســنتي با کد شناسایي 080۵00 در گروه صنایع دستي فلزي رشته 
هاي مصوب صنایع دستي این وزارت تعریف شده است، یادآورشد: » این رشته هنرهای سنتی در استان 
خراســان رضوي تنها توسط این هنرمند در روســتاي حاجي یار از توابع بخش مرکزي شهرستان تربت 

حیدریه فعال است.«
گفتنی اســت: شهرســتان تربت حیدریه در فاصله حدود 1۴0 کیلومتری از مشهد مرکز استان خراسان 
رضوی قرار دارد و دارای ۳20 جاذبه گردشــگری اســت و ۵2 اثر تاریخی در فهرست آثار ملی به ثبت 

رسیده است.
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شهردار منطقه هشت از برقراری سامانه تماس تصویری برای پاسخگویی و ارتباط شهروندان 
با شهردار خبر داد.

به گزارش صبح امروز علی شــیرازی اظهار کرد: در راســتای رعایت شرایط محیطی 
و بهداشــتی در پی شــیوع بیماری کرونا و با توجه به عــدم برگزاری برنامه ملاقات 
مردمی شــهروندان به صورت حضوری، طبق دستور شهردار منطقه و با برنامه  ریزی 
و تمهیدات صورت گرفته سامانه Video Call یا تماس تصویری جهت پاسخگویی و 

ارتباط با شهروندان راه اندازی شده است.
وی با تاکید بر لزوم پاسخ گویی به درخواست های به حق شهروندان افزود: ملاقات عمومی 

با شهروندان یک از ابزارهای مناســب برای اعتمادسازی، برقراری ارتباط موثر با شهروندان، 
شناســایی و رسیدگی به مشکلات شهروندی اســت و از آن جایی که خدمت به شهروندان یکی 
از اولویت های مدیریت شــهری اســت و برنامه ملاقات مردمی فرصت مغتنمی برای رســیدگی 
و خدمت رسانی شایســته به شهروندان است، لذا ســامانه ارتباط تصویری با شهروندان با هدف 

پاسخگویی موثر به شهروندان عملیاتی شده است .
شهردار منطقه هشت تصریح کرد: برنامه ملاقات عمومی با شهروندان با هدف پیگیری مطالبات 
و رســیدگی ویژه به مشکلات و نیازمندی های شهروندان، به صورت تلفنی و تصویری همه روزه 

انجام می شود.

شهردار منطقه 11 مشهد گفت: شــهروندانی که در این کمپین شرکت کنند با همکاری 
اداره فضای سبز یکی از درختان منطقه به نام آن ها نامگذاری خواهد شد.

  بــه گزارش صبح امــروز مریم عرب احمدی با اعلام این خبــر افزود:  بنابر اعلام 
مســئولان و با توجه به شــیوع ویروس کرونا، ذخایر خونی استان کاهش یافته است 
درهمین راســتا اداره فرهنگی اجتماعی شهرداری منطقه با راه اندازی کمپین اهدای 

خون  از شــهروندان خواســت با شــرکت در این کمپین زندگی دوباره ای به بیماران 
ببخشند.

  او ادامه داد: شــهروندانی که به مراکز اهدای خون مراجعــه کنند می توانند تصاویر خود را 
به آی دی تلگرامی @parsa-pazook ارســال نمایند و با همکاری اداره فضای ســبز یکی از 

درختان سطح منطقه به نام آن ها نامگذاری خواهد شد.
عرب احمدی گفت: این طرح با همکاری شورای اجتماعی محلات منطقه و دوام ثامن منطقه11 

درحال انجام است. 
گفتنی اســت: اهدای خون باعث انتقال کرونا نمی شــود و شــهروندان مــی توانند همه روزه 
 از ســاعت 8 الی 1۳ به پایگاه اهدای خون واقع در بلوار اســتقلال بین اســتقلال 2و۴ مراجعه

 کنند.

نامگذاری درخنان منطقه۱۱ به نام اهداکنندگان خونبرقراری سامانه تماس تصویری شهردار منطقه با شهروندان 

اخبار
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هرچند بسیاری از اهالی فوتبال شانس پرسپولیس 
برای رسیدن به عنوان قهرمانی لیگ نوزدهم را بالا 
می دانند اما چند تیم دیگر هم این شــانس را دارند 

که با ادامه رقابت های لیگ قهرمان شوند.
به گزارش مهــر، فوتبال در ایــران هم مثل همه 
فعالیت های ورزشــی در بســیاری از کشــورهای 
دنیا متوقف شــده و تکلیــف 1۶ تیم حاضر در این 
مسابقات مشخص نیست. این بلاتکلیفی در حالی 
ادامــه دارد که نظریات مختلفی در خصوص تعیین 

تکلیف مسابقات وجود دارد.
در جدول لیگ برتر فعلًا پرســپولیس با ۴۷ امتیاز 
در صدر جــدول قرار دارد و نزدیــک ترین تیم به 
سرخپوشــان ســپاهان با ۳۷ امتیاز اســت که این 
نشان از حاشیه امنیت مناســب برای آنها در صدر 
جدول است. در انتهای جدول هم تیم پیکان با 1۵ 
امتیاز قرار گرفته اســت و نزدیک ترین تیم به آن 

شهرداری تبریز با 1۶ امتیاز است.
باتوجه به فاصله 10 امتیازی پرســپولیس در صدر 
جدول با تیــم دوم و فاصله 11 امتیازی این تیم با 
اســتقلال که با یک بازی کمتر در رده چهارم قرار 
گرفته است، سرخ پوشان شانسی به مراتب بیشتر از 
همــه تیم ها برای قهرمانی دارند اما آنها هنوز روی 
کاغذ قهرمان نیستند و به جز پرسپولیس عملًا حتی 
تیم های هفتم و هشــتم جدول هم برای قهرمانی 

شانس دارند.
پرسپولیس در چه صورت قهرمان می شود؟

سرخ پوشــان در حال حاضر ۴۷ امتیازی هستند و 
اســتقلال با یک بازی کمتــر ۳۶ امتیاز دارند. آبی 

پوشان در صورتی که دیدار عقب مانده شأن مقابل 
فولاد را با پیروزی پشــت ســر گذارند ۳۹ امتیازی 
شــده و به فاصله ۹ امتیازی پرسپولیس می رسند. 
آبی پوشــان 10 بازی پیــش رو دارند و در صورت 
پیروزی احتمالی در هر 10 بازی، جمع امتیاز آنها به 
۶۶ می رســد و این بالاترین امتیازی است که یک 
تیم به جز پرسپولیس می تواند به آن دست پیدا کند.
این نشــان می دهد ســرخ پوشــان برای تضمین 
قهرمانــی حداقل باید 20 امتیاز دیگر گرفته و جمع 
امتیازات خود را به ۶۷ برسانند. سرخ پوشان ۹ بازی 
و 2۷ امتیاز پیش رو دارند که برای مســجل شدن 
قهرمانی باید 20 امتیاز از 2۷ امتیاز ممکن را کسب 

کنند.
در جدول کنونی تیم های پرســپولیس، ســپاهان، 
تراکتور، اســتقلال، شــهرخودرو، و حتــی دو تیم 
خوزســتانی صنعت نفت و فــولاد هنوز روی کاغذ 
شانس قهرمانی دارند و از قهرمانی پررنگ تر شانس 

کسب سهمیه آسیایی دارند.
تیم های در معرض خطر سقوط

در پایین جدول معادلات پیچیده تر اســت. در حالی 
تیم پیکان بــا 1۵ امتیاز در انتهای جدول قرار دارد 
که شاهین بوشهر 1۶، سایپا و گل گهر 1۹ و پارس 
جنوبی با 20 امتیاز بالاتر از آن قرار داشــته و خطر 
ســقوط آنها را هم به شــدت تهدید می کند. حتی 
ذوب آهن با 22 و نســاجی با 2۳ امتیاز در رده های 
یازدهــم و دهم جدول هم از خطر ســقوط کاملًا 
 رها نشــده و روی کاغذ می توانند کاندیدای سقوط 

باشند.

دو تیم خاص
شــاید در جدول رده بندی تنها دو تیم نفت مسجد 
سلیمان و ماشــین سازی باشند که در میانه جدول 
با 28 و 2۴ امتیاز حضور دارند و نه شانســی برای 
قهرمانی و کســب ســهمیه آســیا دارند و نه خطر 
ســقوط آنها را تهدیــد می کند و ادامه یا کنســل 
شــدن مســابقات برای آنها تفاوت چندانی ندارد و 
 تنها هزینه هــای این فصل آنهــا را از بین خواهد
 برد.به جز این دو تیم، ســایر تیم هــا برای تعیین 
سرنوشــت خــود باید تــلاش کنند و تنهــا ادامه 

مسابقات می تواند آنها را با مسابقه در جایگاه واقعی 
قرار دهد.این محاسبات نشان می دهد کنسل شدن 
لیگ و تعیین جایگاه تیم ها در جدول حداقل 1۴ تیم 
معترض باقی خواهد گذاشت. تیم هایی که می توانند 
ادعا کنند در صورت ادامه مســابقات می توانســتند 

جایگاه بهتری برای خود دست و پا کنند.
تنها راه هایی کــه می تواند معترضی باقی نگذارد و 
تیمــی معتقد به اجحاف در حقش نباشــد، یا ادامه 
مسابقات به هر شکل ممکن است و یا کنسل شدن 

ادامه مسابقات بدون تعیین جدول.
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 هشدار کمیته تعیین وضعیت: 
ریاضت در راه است!

رئیس کمیته تعیین وضعیت فدراســیون فوتبال معتقد است مدیران عامل باشگاه ها 
باید نسبت به تصمیماتی که می گیرند درهر برهه از زمان پاسخگو باشند.

جمشید نورشرق رئیس کمیته تعیین وضعیت فدراسیون فوتبال در گفتگویی رادیویی 
در ابتدا ضمن تشکر از کسانی این روزها در حوزه سلامت فعالیت می کنند درخصوص 
انتقاداتی که نســبت به این کمیته درباره عدم رسیدگی جدی به بدهکاری باشگاه ها 
انجام می شــود، گفت: »بخشــی از این انتقادات حقیقتاً وارد است و ما در فدراسیون 
عزم جدی داشتیم و داریم که به طور قاطع اجازه ثبت قرارداد و انتقالات را نسبت به 
باشــگاه های بدهکار را ندهیم ولی شما وقتی در عمل قرار می گیرید محدودیت هایی 
می بینید. به هرحال باشــگاه های ایرانی هم در ارتباط با منابع مالی که به طور متعارف 
همه باشگاه ها در کل دنیادارند و آن ها از حیث محروم هستند، اعتراضات و حرف های 
شــنیدنی دارند. به همین منظــور درعین حال که مجموعه کمیتــه تعیین وضعیت 
فدراسیون و در کل فدراسیون فوتبال حرکت رو به رشدی در طول یک سال گذشته 
انجام داده و بخش عمده ای از بدهی ها تســویه شــده است، می پذیرم که آن توفیق 

کامل را نداشتیم.«
نورشــرق در ادامه درباره برنامه های امســال کمیته تعیین وضعیت اظهار کرد: »من 
واقعاً باید بگویم از زمانی که آقای نبی دبیر کلی فدراســیون فوتبال را پذیرفت یکی 
از اولویت های خود را روی بدهکاری باشــگاه ها قرارداد و موجب همین امر است که 
جلســاتی در این چندروزه اخیر برگزار کردیم. اما درواقع ما معتقدیم باید کار اصلی را 
خود باشگاه ها انجام دهند. یعنی فدراسیون تنها نقش نظارتی، مشورتی و راهبردی را 
دارد اما تدبیر اصلی را خود باشگاه ها باید انجام دهند. ولی بدانید ما هرچقدر درزمینهه 
مســائل مالی جدیت به خرج دهیم باعث اعتبار فوتبال ایران خواهد شد. تا چه زمانی 
باید شــاهد آرا و محدودیت هایی باشــیم که در عرصه های بین المللی علیه تیم های 

ایرانی صادرمیشود ؟ باور کنید این گونه مسائل به فوتبال ما لطمه میزند.«
او در ادامه همین موضوع دو نکته را خاطرنشان کرد: » یکی از اهداف فوتبال ارتقاء 
نشــاط عمومی است. وقتی یک باشــگاهی مواجه با همین محدودیت های داخلی و 
بین المللی می شود، به واقع آن طرفدارش لطمه می خورد. نکته ای دیگر که می خواهم 
بگویم این اســت که ما بیاییم هدف گذاری کنیم که آقای مدیرعامل می خواهید در 
جدول به هر قیمتی قهرمان شوید و یا قصد دارید زیرساخت باشگاه را درست کنید؟ 
من فکرمی کنم ما اگر بیاییم به این مســائل و مسئولیت قانونی مدیران توجه کنیم 
که آقای مدیرعامل، ممکن اســت تصمیم شما به یک سری از موفقیت های سطحی 
منجر شــود اما اگر درازای آن لطمات و خساراتی به باشگاه ها وارد کند، حتی اگرچه 
شما در آن مقطع از زمان ســمتی در آن باشگاه نداشته باشید، حتماً باید پاسخگوی 

تصمیمات خودتان باشید.«
وی در ادامه افزود: »متأسفانه مخارجی که باشگاه های ما انجام می دهند به هیچ وجه 
متناسب با وضعیت مالی آن ها نیست و این آفت و رویه ای است که از سال های پیش 
در فوتبال ما وجود داشــته اســت. من فکر می کنم که اگر یک دوره سه ساله گذار را 
باانضباط مالی جدی و شــدید را در فوتبال کشور اجرا کنیم ممکن است که در چند 
مسابقه توفیق چندانی نداشته باشیم اما خروجی ان یک وضعیت بسامان مالی خواهد 

بود که همه از آن تشکر خواهند کرد.«
نور شــرق در ارتباط باکارهایی که فدراسیون می تواند در این مورد انجام دهد عنوان 
کرد: »فدراســیون درزمینهه جذب بازیکن و جذب مربــی خارجی ازلحاظ وضعیت 
تعهدی باشــگاه ها دخالت جدی می کند همچنین ازلحاظ انباشت تعهدات گذشته در 
حال برگزاری جلســات مختلفی است و انصافاً کرونا و تعطیلی مسابقات باعث نشده 
است که پیگیری فدراســیون فوتبال با وقفه دچار شود و من تصورمی کنم خروجی 

مناسبی از این اقدامات و تصمیمات شاهد باشیم.«

راهکار موشک برای مقابله با کرونا
مهــدی مهــدوی کیــا پیشکســوت فوتبــال بــا انتشــار 11 توصیــه بهداشــتی بــرای 
ــا  ــت کرون ــرای شکس ــی ب ــه همراه ــه ادام ــردم را ب ــه م ــا، توج ــا کرون ــارزه ب مب

فــرا خوانــد.
بــه گــزارش صبــح امــروز و بــه نقــل از ایســنا، مهــدی مهــدوی کیــا کــه از ســال 
۹1 بــه عنــوان ســفیر ســلامت دانشــگاه علــوم پزشــکی تهــران خدمــات ارزنــده ای 
در جهــت توســعه آمــوزش بهداشــت و پیشــگیری از بیماری هــا انجــام داده اســت، 
ــی  ــی کشــور و جهــان بحران ــان اینکــه شــرایط فعل ــا بی ــز ب ــا نی در بحــران کرون

اســت، خواســتار همــکاری و همبســتگی ملــی شــد.
وی در 11 توصیه برای پیشگیری از کرونا ویژه جامعه و مردم آورده است:

1. تحــت هیــچ شــرایطی و هیــچ وقــت قبــل از اینکــه دســتان خــود را بشــویید، 
آنهــا را بــه صــورت خصوصــا ناحیــه چشــم هــا، بینــی و دهــان خــود نزنیــد.

2. از دســت دادن، روبوســی و در آغــوش کشــیدن دیگــران پرهیــز کنیــد و 
ــا آب و صابــون  دســت هایتان را بــه صــورت مرتــب )هــر یــک ســاعت یکبــار( ب

ــد. ــی کنی ــکل ۷0 درصــد ضــد عفون ــا ال ــا ب ــه( و ی ــل 20ثانی )حداق
ــه  ــت را ب ــه بهداش ــرادی ک ــردن اف ــخره ک ــه و مس ــای طنزگون ۳. از صحبت ه
صــورت کامــل رعایــت می کننــد، خــوداری نماییــد. همــه گیــری ایــن ویــروس 
در کشــور مــا جــدی اســت و همراهــی همــه افــراد بــرای مقابلــه بــا آن ضــروری 

اســت.
۴. در صــورت ســرفه یــا عطســه کــردن، بــا دســتمال کاغــذی دهــان و بینــی خــود 
را بپوشــانید و ســریعا دســتمال را در ســطل در بســته دور بیندازیــد. در صــورت در 
دســترس نبــودن دســتمال کاغــذی حیــن عطســه و ســرفه، دســت خــود را خــم 

کنیــد و دهــان و بینــی خــود را در گــودی آرنــج بگذاریــد.
۵. از افــرادی کــه علایــم دارنــد )تــب، ســرفه و عطســه(، حداقــل 2 متــر فاصلــه 

بگیریــد و بــه آنهــا نزدیــک نشــوید.
ــراد  ــایر اف ــود را از س ــه خ ــد فاصل ــه نمی توانی ــی ک ــط های ۶. لازم اســت در محی
رعایــت کنیــد )مثــل فروشــگاه ها(، دهــان و بینــی خــود را بــا ماســک بپوشــانید.
۷. بــه جــز مواقــع اجبــار از خانــه بیــرون نرویــد و تــا حــد امــکان از وســایل نقلیــه 
عمومــی اســتفاده نکنیــد. در صــورت اســتفاده از وســایل نقلیــه عمومــی، فاصلــه خــود 

را بــا ســایر افــراد حفــظ کــرده و از تمــاس بــا ســطوح مشــترک خــودداری کنیــد.
8. در صــورت خــارج شــدن از خانــه، کمتریــن لــوازم مــورد نیــاز را همــراه خــود 
ــده، ضــد  ــی کنن ــای ضــد عفون ــا محلول ه ــود را ب ــررا دســت های خ ــرده و مک ب

عفونــی کنیــد.
۹. از برگــزاری هــر گونــه مراســم و میهمانــی خــوداری کنیــد و دیدارهــای فامیلــی 
خــود را نیــز کنســل کنیــد. بــا وجــود بــی علامــت بــودن، شــما یــا ســایر افــراد 

می تواننــد ناقــل ایــن بیمــاری باشــند.
ــارج  ــود را خ ــرون خ ــای بی ــاس ه ــی لب ــزل تمام ــه من ــت ب ــگام بازگش 10. هن
ــه  ــه ســرویس بهداشــتی رفت ــه جایــی مســتقیما ب کــرده و قبــل از دســت زدن ب
ــرون  ــه از بی ــی ک ــه لوازم ــویید. کلی ــون بش ــا آب و صاب ــود را ب ــت های خ و دس
ــا  ــل از اســتفاده ب ــد قب ــز بای ــد و ... را نی ــزل می شــوند مثــل گوشــی، کلی وارد من

ــد. ــی کنی ــد عفون ــی، ض ــای ضدعفون محلول ه
11. لازم اســت در ایــن ایــام، از مصــرف غذاهــای خــام خــودداری کــرده و غذاهــا 

را بــه شــکل کامــل پختــه مصــرف کنیــد.

گفت و گو

خبر

سردار 
در مسیر ایتالیا

باشــگاه ناپولی امیدوار اســت از طریق »فالی رمضانی« مدیر برنامه 
سرشناس که در ناپولی هم بازیکن دارد، سردار آزمون را جذب کند.

گمانه زنی ها از حضور سردار آزمون مهاجم ایرانی تیم زنیت روسیه در 
تیم ناپولی ایتالیا هر روز پررنگتر می شود. با این حال موانعی بر سر راه 

انتقال این مهاجم به ایتالیا وجود دارد.
خرید احتمالی آزمون که شــهروندی غیر اروپایی است، تیم ناپولی را 
وادار می کند تا از بین »اوسپینا« و »لوزانو« یک نفر را آزاد کند تا سهمیه 
بازیکنان غیر اروپایی خالی شود. اوســپینا دروازه بان تیم ملی فوتبال 
کلمبیا و شاگرد کارلوس کی روش یکی از بازیکنان غیر اروپایی ناپولی 

است.
هرچند امروز خبری مبنی بر مخالفت و بی میلی پدر سردار آزمون نسبت 
به انتقال این مهاجم به ایتالیا منتشــر شد، اما یکی از سایت های ایتالیا 

از شانس بالای پیوستن آزمون به ناپولی خبر داد.
سایت »۱00x۱00napoli« در گزارشی اختصاصی اعلام کرد که آزمون 
تحت قرارداد با شــرکت نقل و انتقالاتی »لیان اســپورتس« قرار دارد؛ 
شرکتی که با »فالی رمضانی« یکی از مدیر برنامه های قدرتمند بازیکنان 
فوتبال همکاری می کند و همین مســئله ممکن اســت منجر به نزدیک 

شدن آزمون و ناپولی شود.
این ســایت اعلام کرده »دیگو دمه« بازیکن آلمانی سال گذشته توسط 
این مدیر برنامه مقدونیه ای به ناپولی آورده اســت. همچنین » کالیدو 
کولیبالی« در حالی که مشتریان زیادی داشت با کمک رمضانی به ناپولی 
پیوست و کار تمدید قرارداد »ماکســیموویچ« با ناپولی با همکاری این 

مدیر برنامه بوده است.

پیتر چک ایران در 
ویترین یونانی ها

گزارش سایت یونانی از انتقال »بهتاش فریبا« به پاناتینایکوس!
ســایت یونانی از انتقال خیالی بهتاش فریبا به پاناتینایکوس 

یونان نوشت.
ســایت To۱0 یونان به حواشی جالب سریال پایتخت و انتقال 
بهتاش فریبا شخصیت این سریال به تیم پاناتینایکوس یونان 
پرداخت و نوشــت: در یک سریال ایرانی به موضوع انتقال یک 
دروازه بان بــه نام بهتاش فریبا به تیم فوتبــال پاناتینایکوس 
یونان پرداخته شده است. این سریال یک ایجنت فوتبالی را به 
نمایش می گذارد که بازی فریبا را درون دروازه نساجی مازندران 
در بازی با پرســپولیس زیر نظر می گیرد و زمینه انتقال او را به 

پاناتینایکوس یونان با رقم ۵00 هزار یورو فراهم می کند.
البته در قســمت های بعدی قرار اســت درباره سرنوشت این 

دروازه بان در یونان سکانس هایی پخش شود.
نکته جالــب دیگر درباره این دروازه بان کــه نقش او را بهرام 
افشاری، بازیگر تئاتر و سینمای ایران ایفا می کند این است که 
او یک کلاه به شکل پتر چک سر می کند و همه او را با این لقب 
می شناسند و همین باعث شده حتی پتر چک نیز تحت تاثیر او 

قرار گیرد و در صفحه اینستاگرام افشاری کامنت بگذارد.
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فوتی کرونا در تاکسیرانی تهران داشته ایم
رییس کمیســیون حمل و نقل شــورای شــهر تهران گفت: 
تاکنون در تاکسیرانی 1۹ راننده ویک نفر کارکنان تاکسیرانی 
یعنی مجموعا 20 نفر بــر اثر ابتلا به این بیماری جان باختند 
و ۳1۷ نفر به این بیماری مبتلا شــدند که خوشــبختانه 1۴۷ 
نفر از آن ها بهبود پیدا کردند. در اتوبوســرانی در آمار فوتی ها 
افزایشــی نداشتیم و همان دو نفر فوتی قبلی بوده، اما مجموع 
افراد مشــکوک و افراد قطعی مبتلا بــه این بیماری 1۴۷ نفر 
است. در مترو خوشبختانه تلفات جانی نداشته ایم، اما براساس 
آخریــن آماری که گرفته ایم بین ۴0 تا ۵0 مبتلا داشــتیم که 
بیشــتر آن ها از راهور های مترو و پرسنل بودند. علیخانی ادامه 
داد: در هفته قبل و با توجه به آغاز فعالیت بخشــی از مشاغل، 
تعداد مسافرین در مترو و اتوبوس به حدود ۳۷0 هزار نفر رسید 
و روز گذشــته این رقم به ۴۷۶ هزار مسافر افزایش پیدا کرد. 
در حقیقت روز گذشــته 1۷۶ هزار نفر با توجه به آغاز فعالیت 
مشاغل، به مسافرین اضافه شدند. این در حالی است که طرح 
ترافیک اجرا نمی شود و ۷0 درصد ترافیک در این روز ها نسبت 
به مشــابه سال گذشــته افزایش پیدا کرده است. خطوط ویژه 
اتوبوسرانی نیز به دلیل حجم زیاد خودرو ها پر شده و به مانعی 

برای سرویس دهی این خطوط تبدیل شده است.

اسنادی تازه از افشای قتل روزنامه نگار جنجالی
ترکیه کیفر خواســت کامل علیه 20 متهــمِ به برنامه ریزی و 
اجرای ترور جمال خاشــقجی را منتشر و در کنار آن تصاویر و 
ادله جدیدی را برای نخســتین بار برملا کرده است. دادستانی 
ترکیه اعلام کرد که این کیفرخواســت، احمد عسیری، معاون 
سابق رئیس ســازمان اطلاعات عربستان و سعود القحطانی، 
مشــاور سابق در دفتر سلطنتی سعودی را به »تحریک به قتل 

عمد« متهم می کند. /ایسنا

خواهر »اون« احتمالا رهبر بعدی کره شمالی باشد
هم زمان با انتشــار گزارش هایی درباره اوضاع جســمانی کیم 
جونگ اون، توجه همگان به خواهر رهبر کره شمالی معطوف 
شــده اســت که به تدریج مراتب قدرت را طی می کند. شبکه 
ســی ان ان 20 آوریل گزارشی از وضعیت پزشکی کیم جونگ 
اون، رهبر کره شــمالی منتشر کرد که گزارش شده در روز 12 
آوریــل به دلیل »مصرف بیش از حــد دخانیات، اضافه وزن و 

کار بیش از حد« مورد جراحی قلب و عروق قرار گرفته است.

چه کسانی اجازه دارند روزه نگیرند؟
محمدحســین فلاح زاده، کارشناس مســائل شرعی گفت: در 

کتاب هــای فقهی مبحثــی درباره ترس بــرای تأثیر روزه بر 
سلامتی مطرح شده؛ در جلساتی که با پزشکان و متخصصان 
داشــتیم و اظهارنظر هایی که داشتند، می گویند این ترس، آن 
ترسی نیست که بر اساس آن، افراد سالم و توانمند روزه را ترک 
کنند. عموماً نظر این است که این ها می توانند روزه بگیرند فقط 
مسائل بهداشتی و مقداری مسائل تغذیه ای را رعایت کنند. اگر 
کسی که می خواهد روزه بگیرد، ترس این را دارد که اگر روزه 
بگیرد، مبتلا به بیماری می شود، یا بیماری او شدت پیدا می کند 
یا بیماری اش دیر خوب می شــود، یا بیماری که رو به بهبودی 
است یا بهبودی یافته، عود می کند، چنین فردی اگر احتمالش 

مبنای عقلایی داشته باشد، نباید روزه بگیرد. /ایرنا

ساده لوحانه است بگوییم به عملکردقالیباف در شهرداری 
خدشه ای وارد نیست

مصطفی میرســلیم گفت: آقای قالیباف 12 ســال شــهردار 
کلان شــهر تهران بوده و قطعا خدمات ارزنده ای داشته؛ ولی 
مگر می توان ساده لوحانه پنداشت که هیچ خدشه ای به اقدامات 
12 ساله ایشان وارد نیست.  درباره ریاست مجلس یا بهتر بگویم 
ســخنگویی و خدمتگزاری، تشخیص آن با نمایندگان محترم 
مجلس اســت که امیدوارم چه درباره من و چه بقیه نامزد ها بر 
مبنای شایسته سالاری و خداوکیلی اقدام کنند و سپس هرکس 
را کــه انتخاب می کنند، کمک کنند تا از پسِ آن بار ســنگین 

برآید. /شرق

خسارت 6۵ میلیارد تومانی کرونا به میراث فرهنگی 
طالبیان، معاون میراث فرهنگی کشــور: ۵0 درصد درآمد ما در 
این حوزه، در ماه های اســفند و فروردین حاصل می شــود؛ اما 
متاســفانه امسال به دلیل لزوم پیشگیری از شیوع بیشتر کرونا 
و در خانه ماندن مردم، از آن بی بهره ماندیم. سال گذشته 80 
میلیارد تومان درآمد داشــتیم؛ پیش بینی ما برای امسال 1۵0 
میلیارد درآمد بود. اما به خاطر شــرایط بــه وجود آمده حدوداً 
رقمی معادل ۶۵ میلیارد تومان به ما خسارت وارد شد. /باشگاه 

خبرنگاران

اظهارات جنجالی مفتی سابق مصر درباره افطار کردن با 
شراب!

مفتی ســابق مصر مجددا با دیدگاه هــای دینی و فقهی خود 
جنجالی ایجاد کرده و این بار درباره حکم افطار با شراب در ماه 
رمضان صحبت کرده است! علی جمعه در برنامه ای در شبکه 
ســی بی سی حضور یافت و گفت: دین معصیت را حرام کرده 
و آن را به عبادت ربط نمی دهد. روزه داری که با شــراب افطار 

می کند روزه اش باطل نمی شود، بلکه گناه کرده است. /ایسنا

ابهامات مالی ۱0 ساله سرخآبی ها از زبان یوسف نژاد
نایب رییس فراکســیون ورزش مجلس گفت: گزارش تحقیق 
و تفحص 10 ســاله ســرخآبی ها آماده قرائت در صحن علنی 
مجلس است؛ گزارشــی که ابهاماتی را در دل خود جای داده 
اســت. تخلفات دو باشــگاه به طور جداگانه مورد بررسی قرار 
گرفته است که در این میان باشگاه فرهنگی ورزشی استقلال 
8۶ تخلف و باشگاه پرسپولیس 2۳ مورد تخلف را در امور مالی 
و مدیریتی دارد. مجموع درآمد پرسپولیس در 10 سال )1۳8۷- 
1۳۹۷( 2۴۵ میلیارد تومان و استقلال 1۹۳ میلیارد تومان بوده 
اســت. در برخی از سال ها مدیریت دو باشگاه با عدم پرداخت 
مبلغ قــرارداد بازیکنان خارجی و جریمه ناشــی از آن موجب 
تحمیل هزینه به باشــگاه شــده اند.  برخی از بازیکنان داخلی 
به جای ریال از باشــگاه ارز می گرفتند. نــام یکی از بازیکنان 
باتجربه و اسبق این باشگاه که سابقه بستن بازوبند کاپیتانی را 
نیز در کارنامه دارد، در این فهرست به چشم می خورد. شفافیت 
مالی حلقه مفقوده فعالیت های اقتصادی باشــگاه پرسپولیس 
اســت که در گزارش تحقیق و تفحص بار ها به آن اشاره شده 
است. مالیات برخی از افراد خاص از حساب باشگاه پرسپولیس 

پرداخت شده است. / ایرنا

طعنه سنگین فعال اصول گرا به میرسلیم
 کنشگر سیاسی اصولگرا با بیان اینکه در انتخابات مجلس دیدم 
که برخی به انتخابات 1۴00 نظر دارند، گفت: ریاست مجلس 
برای قالیباف آش دهن ســوزی نیســت و ریاست میرسلیم به 
شوخی بیشتر شباهت دارد.حسن بیادی درباره اثرگذاری مجلس 
یکدســت یازدهم برای رهایی از بحــران کرونا، گفت: باتوجه 
بــه رکود و کاهش جهانی قیمت نفت و تولید و بغرنج شــدن 
وضعیت اقتصادی مردم دنیا بخاطر شیوع بیماری مرموز کرونا 
چنین می توان نتیجه گرفت که باید مهمترین اولویت مجلس 
یازدهم فرار از اقتصاد و مدیریت دولتی و توجه ویژه به بالابردن 
اختیارات و امتیازات بخش خصوصی در اقتصاد و افزایش تولید 
باشد.وی ادامه داد: پاشنه آشیل مجلس آینده جراحی اقتصادی 
است که دولت روحانی در مقابل آن واکنش جدی نشان خواهد 
داد و در صورت بی تدبیری دوطرف، شاید قیمت دلار به بیش از 
بیست هزارتومان هم برسد، علیرغم همه این معضلات چنانچه 

وحدت میان دولت و مجلس با گذشت و همدلی جانانه و یک 
برنامه ریزی دقیق مورد تایید دو طرف محقق شــود، می توان 
بــرای جهش تولید و رفع گرفتاری های کشــور امیدوار بود به 
هر حال معیشــت، امنیت و ســلامت مردم باید با قید فوریت 
مورد توجه نمایندگان منتخب مجلــس آینده قرار گیرد.عضو 
پیشین شورای شــهر تهران درباره توجه به اختلاف نظر های 
موجود در میان اکثریت مجلس یازدهم و آرایش سیاســی این 
مجلس با پرمخاطره خوانده آن خاطرنشــان کرد: بعید می دانم 
که بتوانند بدون همکاری جدی دولت توفیقاتی داشــته باشند، 
چون اکثر منتخبــان مجلس یازدهم مخصوصاً جناح اصولگرا 
با شــعار تبلیغاتی خاص و با گارد بسته و مقابله با برنامه های 
دولت وارد مجلس شــده اند که چنانچــه این معضل از طریق 
دولت و مجلس کنترل نشــود و به همدلی نرســند حتما یک 
چالش سیاســی گریبانگیر مردم بیچاره در این دوران وانفســا 
خواهد شد.وی در پاسخ به این سوال که آیا جریان های منتقد 
)مخالف( قالیباف مانند جبهه پایداری که خودشان گزینه های 
ریاســت مجلس )آقاتهرانی، زاکانی، ذوالنوری( را دارند با تکیه 
زدن قالیباف به صندلی ریاست مجلس یازدهم موافقت خواهند 
کرد؟، گفت: شــک نکنید شــرایط روز سیاسی این نکته را به 
آنان دیکته خواهد کرد، اگرچه با این ترکیب و اوضاع سیاســی 
و اقتصادی کسب ریاست مجلس برای قالیباف نباید آش دهن 

سوزی باشد.

ناصری: اصلاحات مانند سال 76 نیاز به یک هاشمی دارد
فعال سیاســی اصلاح طلب گفت: شــاید اکنــون زمان بیان 
ناگفته هایی اســت که آیت الله هاشــمی در دوران حیات خود 
مصلحت را در علنی کردن برخی موضوعات نمی دانستند، اما 
اکنون مسیر اصلاح طلبی به سمتی می رود که بدون اغراق باید 
اعتراف کرد اصلاحات مانند سال ۷۶ نیاز به یک هاشمی دارد.
در گزیــده ای از گفت و گوی روزنامه آرمان با عبدالله ناصری، 

می خوانیم:
شاید بسیاری ندانند که آیت الله در آن ایام چگونه مانع انصراف 
رئیس دولت اصلاحات از انتخابات ریاســت جمهوری شــد و 
او را ترغیــب به حضور پررنــگ در آن انتخابات کرد؛ چراکه 
هیچ گاه تمایل به رقابت یکسویه و بدون سلایق مختلف سیاسی 
نداشــت. حتی محمدعلی نجفی که وزیــر آموزش و پرورش 
دولت خودش بود را از رای دادن به او منع نکرد. در ســال ۷۶ 

جریان چپ نگران آن بود که آیت الله هاشــمی در خطبه های 
نمازجمعه از ناطق نوری حمایت کند که تصور باطلی بود. ایشان 
در نمازجمعه آن سال چنین گفت: »امروز هیچ گناهی را بدتر از 
این نمی دانم که کسی به خودش حق بدهد که در آرای مردم 
دســت ببرد یا جریان را منحرف کند... ممکن است کسی فکر 
کند که حالا ما اگر تغییراتی بدهیم شخص مقبولی که خودمان 
به او ایمان داریم به ســرکار می آید، برای جامعه نفعی اســت، 
ولــی این کار ضرر بنیانی دارد. اعتمــاد مردم را ضعیف کردن 
بزرگ ترین جنایت اســت به ملت و نظامــی که می خواهد به 
اتکای مردم این همه مشکلات را حل کند«. این خطبه سبب 
شد تا بزرگان اصلاحات از او به سبب مشی بی طرفی در خطبه 

نماز جمعه تقدیر کنند.
 

انتقاد تند سلیمی نمین از رائفی پور
عباس ســلیمی نمین، پژوهشــگر سیاســی طی یادداشتی در 
روزنامه فرهخیتگان با انتقاد از رائفی پور نوشت: سهل طلبی در 
سیاست ورزی آفتی بسیار زیان بار در قشر مدیریت کننده جامعه 
اســت. هادیان و نخبگان موفق به عنوان شاخصان پیش برنده 
و ارتقادهنده فرهنگ، کســانی هستند که درک مفاهیم کلان 
معرفتی را برای توده های مردم آسان سازند.عباس سلیمی نمین، 
پژوهشــگر سیاسی طی یادداشــتی در روزنامه فرهخیتگان با 
انتقاد از رائفی پور نوشت: ســهل طلبی در سیاست ورزی آفتی 
بســیار زیان بار در قشــر مدیریت کننده جامعه است. هادیان و 
نخبگان موفق به عنوان شــاخصان پیش برنــده و ارتقادهنده 
فرهنگ، کسانی هستند که درک مفاهیم کلان معرفتی را برای 
توده های مردم آسان سازند. اما همزمان نباید از این مهم غفلت 
کرد که سخن گفتن با زبان مردم برای انتقال شناخت و موازین 
تشخیص به معنای استفاده از ادبیات نازلی که در کوچه وخیابان 
بعضا با آن مواجهیم، نیست.دســت اندرکاران امور به میزانی که 
خود از معارف بهره برده باشــند بــا هدایت گران صادق وصالح 
جامعه همراه می شــوند، اما اگر به جز این باشد سطحی گرایی 
و عوام زدگــی را ترویج می کنند. این دو روش کاملا با یکدیگر 
متضاد هستند. هرگز از طریق عوام گرایی و تنزل ادبیات، جامعه 
را نمی توانیم به ســوی فرهیختگی سوق دهیم. نباید فراموش 
شود که رسالت پیامبران الهی و با الهام از آنها، انقلاب اسلامی، 

ارتقای شأن انسان و جامعه بشری است.

ابهامات مالی ۱۰ ساله سرخآبی ها از زبان یوسف نژاد/ خسارت ۶۵ میلیارد تومانی کرونا به میراث فرهنگی / انتقاد تند سلیمی 
نمین از رائفی پور/ اسنادی تازه از افشای قتل روزنامه نگار جنجالی
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511/2هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)0053و0054(

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دستور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مصوب 20/0۹/1۳۹0 و 
برابر رای شماره 1۳۹۹11۴۴0۶00۵0000۵۳و1۳۹۹11۴۴0۶00۵0000۵۴ مورخ 
10/01/۹۹  هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور 
تصرفــات مالکانه و بلامعارض اقایان حســن خماری و حســین خماری فرزندان 
صفرعلی هرکدام نســبت به سه دانگ مشاع از ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 
8۵/2۷ متر مربع از پلاک شــماره 21۵۳ فرعی مجزی شــده از 10 فرعی از 2۳۳ 
اصلی واقع در اراضی ســیان بخش 2 حوزه ثبت ملک نیشــابور خریداری از مالک 
رسمی آقای محسن بهرامیان خلیل آباد نیشابوری محرز گردیده است..لذا بموجب 
ماده ۳ قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی 
و مــاده 1۳ ائین نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 1۵ روز از طریق این 
روزنامه و محلی کثیرالانتشار در شهرها و در روستاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تسلیم و رسید اخذ نمایند معترض 
باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواست به 
دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره ثبت محل تحویل 
دهــد که در این صورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و 
در صورتــی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگــردد یا معترض گواهی تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره ثبت مبادرت به صدور سند 
مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نیســت . 

تاریخ انتشار نوبت اول 0۳/02/۹۹ تاریخ انتشار نوبت دوم 18/02/۹۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/3هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند 
رسمی  )8122(

آگهی موضوع مــاده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی و اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و ۳ و 
قانون تعیین تکلیف وضعیت اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی مصوب 
20/0۹/1۳۹0 و برابر رای شماره 1۳۹8۶0۳0۶00۵008122 مورخ 0۵/12/۹8  
هیات اول موضوع ماده یک قانون مذکور مستقر در واحد ثبتی نیشابور تصرفات 
مالکانه و بلامعارض خانم عالیه رســتمی فرزند مرتضی نســبت به ششــدانگ 
یکباب ساختمان به مساحت ۹۳ مترمربع از پلاک شماره ۷8 فرعی از ۵1 اصلی 
واقع در اراضی کریم آباد  بخش 12 حوزه ثبت ملک نیشابور خریداری از مالک 
رســمی آقای غلامعلی رضوانی  محرز گردیده اســت.لذا بموجب ماده ۳ قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی و ماده 1۳ 
ائیــن نامه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصله 1۵ روز از طریق این روزنامه 
و محلی کثیرالانتشــار در شهرها و در روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو 
ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند 
معتــرض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض مبادرت به تقدیم 
دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید و گواهی تقدیم دادخواست را به اداره 
ثبــت محل تحویل دهد که در این صــورت اقدامات ثبت موکول به ارائه حکم 
قطعی دادگاه اســت و در صورتی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل نگردد یا 
معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل رذا ارائه نکند اداره 
ثبــت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از 
مراجعه متضرر به دادگاه نیست . تاریخ انتشار نوبت اول 0۳/02/۹۹ تاریخ انتشار 

نوبت دوم 18/02/۹۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

511/1هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی  
)0040و0041(

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و مــاده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
و اراضی و ســاختمانهای فاقد سند رسمی نظر به دســتور مواد 1 و ۳ و قانون تعیین 
تکلیف وضعیت اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مصوب 20/0۹/1۳۹0 املاک 
متقاضیانی که در هیات موضوع ماده یک قانون مذکور مســتقر در واحد ثبتی نیشابور 
مورد رســیدگی و تصرفات مالکانه و بلامعارض انان محرز و رای لازم صادر گردیده 
اســت جهت اطلاع عموم به شــرح ذیل اگهی می گردد. املاک متقاضیان واقع در 
حوزه ثبتی نیشــابور بخش 12 پــلاک 10۷ اصلی الف(2۷۹ فرعی مجزی شــده از 
1۷۷ فرعی و ۵۴0 فرعی مجزی شــده از 1۷۷ فرعی خانــم زهرا موحدی راد فرزند 
محمد طاهر نســبت به ششــدانگ یکباب مغازه به مساحت 8۵/۴۷ متر مربع واقع در 
اراضی زهد خریداری از مالک رسمی آقای محمد حسن موحدی راد برابر رای شماره 
1۳۹۹۶0۳0۶00۵0000۴0 ب(قسمتی  از پلاک 2۷۹ فرعی و کل پلاک ۵۴2 فرعی 
خانم زهرا موحدی راد فرزند محمد طاهر نسبت به ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 
1۵/۷۳ متر مربع واقع در اراضی زهد خریداری از مالک رســمی آقای محمد حســن 
موحــدی راد برابر رای شــماره 1۳۹۹۶0۳0۶00۵0000۴1.لذا بموجب ماده ۳ قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ســاختمانهای فاقد ســند رسمی و ماده 1۳ ائین 

نامــه مربوطه این اگهی در دونوبت به فاصلــه 1۵ روز از طریق این روزنامه و محلی 
کثیرالانتشار در شهرها منتشرو در روستاها رای هیات الصاق تا در صورتیکه اشخاص 
ذینفع به آرای اعلام شــده اعتراض داشته باشند باید از تاریخ انتشار اولین آگهی و در 
روســتاها از تاریخ الصاق در محل تا دو ماه اعتراض خود را به اداره ثبت محل وقوع 
ملک تســلیم و رســید اخذ نمایند.معترض باید ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم 
اعتراض مبادرت به تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل نماید وگواهی تقدیم 
دادخواســت را به اداره ثبت محل تحویل دهد که در این صورت اقدامات ثبت موکول 
به ارائه حکم قطعی دادگاه اســت و در صورتــی ک اعتراض در مهلت قانونی واصل 
نگردد یا معترض گواهی تقدیم دادخواســت به دادگاه عمومی محل را ارائه نکند اداره 
ثبت مبادرت به صدور ســند مالکیت می نماید و صدور ســند مالکیت مانع از مراجعه 
متضرر به دادگاه نیست بدیهی است برابر ماده 1۳ ائین نامه مذکور در مورد قسمتی از 
املاکی که قبلا اظهارنامه ثبتی پذیرفته نشــده واحد ثبتی با رای هیات پس از تنظیم 
اظهارنامــه حاوی تحدید حدود مراتب را در اولین اگهی نوبتی و تحدید حدود بصورت 
همزمان به اطلاع عموم می رساند و نسبت به املاک در جریان و فاقد سابقه تحدید 
حــدود واحد ثبتی اگهی تحدید حدود را بصورت اختصاصی منتشــر می نماید. تاریخ 

انتشار نوبت اول 0۳/02/۹۹ تاریخ انتشار نوبت دوم 18/02/۹۹   
علی امینی-رییـس ثبـت اسـناد و امـلاک نیشـابور

منبع: تابناک

شرایط ویژه اشتراک انبوه روزنامه صبح امروز  برای پیک موتوری ها،باربری ها و شرکت های خدماتی

0 9 1 5 2 5 6 0 0 9 1  -  0 9 3 6 0 5 6 6 6 3 6 با ما تماس بگیرید: 


